
 
Spørgsmål 1: Hvor ofte benytter du dig af nedstående type af tilbud i nattelivet i Københavns Kommune? 

 

 

 
Spørgsmål 2: Du har angivet, at du i et vist omfang benytter dig af følgende tilbud i nattelivet i 
København. I hvilke bydele i København benytter du primært tilbuddene? Du kan vælge flere bydele. 

 

 



 
Spørgsmål 3A: Hvornår anvender du typisk de forskellige tilbud i nattelivet? 

 

 

 
Spørgsmål 3B: Hvornår på ugen anvender du typisk de forskellige tilbud i nattelivet? 

 

 

 
Spørgsmål 4: I hvilken grad er nedenstående tilbud i nattelivet i Indre By, med til at gøre det attraktivt for 
dig at bo der? Du bedes besvare, uanset om du benytter dig af dem ofte, eller ikke benytter dig af dem. 



 

 

Spørgsmål 5 Hvad er vigtigst for dig, når du generelt bruger nattelivet i 
København? Vælg op til tre. 

 

Spørgsmål 5 Hvad er vigtigst for dig, når du generelt bruger nattelivet i 
København? Vælg op til tre. - Andet 

• Mulighed for at blive lukket ind. Desværre har mange steder en racistisk udvalg for deres publikum. 



• sex 
• Kun udeservering om sommeren 
• At folk IKKE er berusede 
• Cafeer der holder åbent til kl. 24 
• at spise - at få en øl 
• Nærmiljø 
• Hensyntagen til naboerne 
• queer og specifikt genderqueer fokuseret 
• adgang....også for handicappede. byen er udelukkende til for unge mennesker 
• Udeservering i baggårde og fortove burde forbydes, da det støjer meget. 
• At det er et trygt og ikke-støjende miljø 
• Teater 
• parkering i nærheden 
• ingen eller lav baggrundsmusik 
• Tryghed i nattelivet 
• Arbejdsro med god kaffe og summen omkring 
• Inviteret 
• Rygeområde 
• Gade teater, Lysfestival m.m. 
• Intet, er for tgammel til natteliv.¨ 
• Det vigtigste er ro og fred. Der skal være meget færre værtshuse og forbud mod biler og 

partybusser, der spiller høj musik 
• ikke at være i gothersgade 
• Vigtigt at aktiviteterne ikke er til gene for dem, der bor fast 
• Sport ude og inde 
• Ordentlig akustik og bevisthed om at stedet jeg er ikke er et støjhelvede for naboerne 
• nattero 
• Mulighed for at være sammen med folk, jeg kender 
• Jeg bruger ikke nattelivet 
• Det synes jeg ikke giver mening 
• Classisk musik 
• sikkerhed før under og efter 
• Alle valgmulighederne ovenover, undtagen den med minoriteter 
• Safe spaces 
• At det ikke genere naboer og nærmiljø 
• God kaffe, mulighed for at sidde med laptop, godt vinudvalg 
• LGBT 
• Røgfrit lokale 
• jeg bruger ikke nattelivet efter kl. 24 
• Fordybelse 
• Gode professionelle restauranter med en fornuftig relation kvalitet/pris 
• At man kan få gode oplevelser af alskens art, i behagelige omgivelser. 
• Deltage i sportsbegivenheder på Barer og værtshuse, fodbold osv 
• nu står der "natteliv" .. det deltager jeg ikke i ,,, : -) 

 
Spørgsmål 6: Hvor tilfreds eller utilfreds er du generelt med udbuddet af aktiviteter og tilbud i nattelivet 
i... 

 

 

 
Spørgsmål 7: Oplever du, at der er for få eller for mange af følgende tilbud i nattelivet i Indre By? 



 

 

Spørgsmål 8 Af de typer tilbud og aktiviteter i nattelivet, som du har nævnt, 
der er for få af, bedes du vælge den type tilbud, du ønsker mest i Indre By. Du 
kan kun prioritere én type tilbud. 

 

Spørgsmål 9 Er der andre typer af tilbud og aktiviteter i nattelivet der ikke er 
blevet nævnt, som du synes, der er for få af i Indre By? 

 

Spørgsmål 9 Er der andre typer af tilbud og aktiviteter i nattelivet der ikke er 
blevet nævnt, som du synes, der er for få af i Indre By? - Hvis ja, uddyb 
venligst 

• sex klubber og prostituerede 
• Boldbaner og lignende til børn og voksne. Overdæk banegravene og inddrag (dele af) 

Åboulevard/Gyldenløves/HC Andersen til legepladser, boldbure og parker 
• Urban by-surfing som I München, Madrid 
• byvandringer 
• For få parkerinspladser 
• kammermusik 



• Caféer/barer/servering i parker og ved sø 
• For få Pissoirer, så mænd pisser i kælderskakten og portåbninger 
• Folkekøkken, absalonskirken, kanalhuset fx 
• Film 
• Alkoholfri stilleleg 
• Nej 
• streetfood 
• Sene udendørsaktiviteter 
• Sport 
• sportsaktiviteter 
• tryghedsskabende politi og vagter 
• Biografer er ikke jævnt fordelt i bydelene 
• Savner cafeer som Kruts for voksne mennesker... 
• børne aktivitetter for børn op til 7 år 
• Et alternativ til hardcore druk kultur, som diskoteker er... Lidt ligesom Bastard eller andre 

aktiviteter, som ikke ligger op til hård druk. 
• Der er næsten ingen steder til det modne publikum 
• trans venlige spaces 
• Aktiviteter til folk som er 45-60 år 
• div. alt nedlæggelse arrangementer der lukker hvis ikke hele så store del af byen. Det må stoppe. 
• Underligt at der kun er 1 billard-bord i normal størrelse på et brunt værtshus hele indre by. Kun 1 

(sports) café viser Viaplay-fodbold 
• vandringer til/fra nattelivet er støjende 
• Borgerdrevet lokale aktiviteter som fællesspisning, spilleaftener, kreativeprojekter, fysiske 

aktiviteter (yoga, meditation, vinterbadning, løb etc.) 
• en svømmehal, varmtvandsbassin i indre by ville hjælpe. 
• Grønt marked 
• Mangler flere homosteder 
• Tryghedsskabende indsatser omkring Gothersgade og Nørreport st. 
• Visuel kunst 
• Kunstudstillinger i byrummet a la lysfestivallen - havnen kunne bruges mere til dette! 
• spis sammen 
• Noget for de ældre 
• Biografer 
• aftenmarkeder med boder med mad og stemning og handel 
• Koncerter på Rådhuspladsen 
• Teater klassisk musik 
• more kid-friendly events and activities in early evening hours 
• større kulturelle arrangementer 
• Ja, dage og weekender om sommeren hvor KBH bare ligger fredeligt hen. 
• Events for unge centreret omkring sport/sportshaller 
• Ja at folk kan trives i indre by uden at fp generet deres nattesøvn og føle sig utrygge i nattelivet 
• Klassisk musik og jazz event 
• Bilfri sports arrangementer 
• Flere familiearrangementer 
• tilbud hvor man kan socialisere og møde nye mennesker 
• flere biografer som Grand, VesterVovVov og Park. De store biografer er grimme. 
• samlingssteder for de lokale beboere 
• Små gratis koncerter 
• Jeg synes det kommer i stimer. Synes godt det kunne være mere fordelt. Om forår/sommer er det 

flere weekend i rap. 
• Svømmehal 
• Flere saunaer ved havnen i indre by 
• oftere kunstneriske lysinstallationer uden lyd 
• jeg ønsker mig en bedre kvalitet og mindre støj 
• Synes spørgsmålet om barer&redtauranter er vildledende. For jeg synes mængden er passende, 

men der er alt for mange turistfælder i indre by! Så flere gode caféer og restauranter ville være 
godt. Kvalitet! 

• pop-up events på gader og stræder, som gør byen mere livlig og overraskende 
• Steder hvor lokale beboere hører hjemme. Alt er til turister og unge på 16-20 pr 
• Byfester 



• fælleshaver, nabo/community skabende events 
• Flere muligheder for at spille pool og snooker 
• Sport (kedeligt at jeg skal til nord vest for at spille fodbold kl 21 onsdag aften). Beboerhus a la 

Absalon (til beboerne, ikke til turister) 
• Flere åndehuller, placering af træer i alle gader og køkkenhaver til børn og voksne 
• liv uden $ 
• Julemarkederne virker til at komme fra tysk inspiration; der bruges man også udendørs 

sommerfester m. vin, musik, pommes & grillpølser. Mere af det, tak! 
• indendørs svømmehal 
• Gratis udendørs events f.eks. silent disko - sodavandsdisko for unge 18-21 år 
• arrangementer uden høj musik 
• politiske demonstrationer 
• Gode barer 
• Sen-aften-åbent på museer o.l., i stil med Kulturnatten 
• Utzons svømmehal ved Søerne 
• Noget til børnefamilier 
• Legepladser 
• Formel 1 racer løb 
• Uforudsete begivenheder, f.ex. Musik, dans mv 
• Classisk musik 
• Dejligt at lysfestivalen er kommet til søerne og Østerbro. Mere af det 
• Jeg savner en homoklub hvor jeg kan danse. De er overtaget af hetero piger og jeg føler ikke der er 

et sted hvor jeg hører hjemme 
• Mere karneval og i fælledparken 
• små udendørs arrangementer 
• Caféer/kaffebarer der har længe åbent 
• Savner aktiviteter, der ikke er tiltrækkende for det kriminelle miljø 
• Måske flere ting rettet mod børn? 
• måske tilbud til folk, som IKKE drikker alkohol. Ved et større tilbud, som eks. inkl. mulighed for 

bordfold m.m., så kunne det være, der var flere, som ikke bevægede sig uhensigtsmæssigt på 
gaderne(!) 

• Lov til at restauranter kan have længere åbent 
• på cafeer og eller på offentlige pladser at der fx er små intime klassiske koncerter 
• Små spillesteder til intimkoncerter 
• Mulighederne for motion og træning. Parkanlæg. 
• Aktivitetsbarer 
• steder uden alkohol for unge under 18 
• En svømmehal 
• Havnefiskeri 
• Tilbud til de lokale beboere 
• Ikke nok udeservering 
• Medborgerhus i Fredriksstaden/Nyboderkvarteret 
• Flere tilbud til borgere over fyrre år 
• Der er for få tilbud som er baseret på en 'civiliseret' tilgang til det at more sig. Der er for mange 

billige steder og for mange som drikker sig i gulvet 
• Udeservering generelt 
• Lidt flere udendørs klassiske koncerter. 
• Nej 
• jeg bruger ikke rigtig tilbud der foregår om natten... 
• Mindre spillesteder 
• Beboerparkering 
• Sports tilbud til børn 
• Gratis 
• Distortion og lignende, f.eks. de utallige halv- og helmaraton arrangementer, der også støjer og 

larmer i tide og utide. 
• Nærvær og ro 
• Sportsmuligheder 
• Kvalitetes bar, værtshuse, koncert, spisesteder og cafeer med charme og karekter. 
• Gratis museer 
• Der mangler parkeringspladser 
• Flere Barer som har aktiviteter og viser fodbold og anden sport 



• Parkering for beboerne 
• Biografer i nærheden af Kongens Nutorv 
• At kunne danse et sted hvor alle aldre kan komme mellem 18 og 24 
• udendørs madmarkeder 
• X 

Spørgsmål 10 Du har nævnt, at der er nogle typer af tilbud og aktiviteter i 
nattelivet, der er for få af i Indre By. - Har det betydning for, hvor ofte du 
bruger nattelivet i København? Du kan vælge flere svar. 

 

 
Spørgsmål 11: Hvordan oplever du generelt kvaliteten af følgende aktiviteter og tilbud i nattelivet i Indre 
By? 

 

 



Spørgsmål 12 For at restauranter og barer kan have udeservering, kræver det 
tilladelse fra Københavns Kommune. Er der bydele, hvor du ønsker, at 
Københavns Kommune udsteder flere tilladelser til udeserveringer til flere 
restauranter og barer? Du kan vælge flere bydele. 

 



Spørgsmål 13 For at etablere en bar eller et diskotek, der har åbent efter kl. 
24.00, skal man ansøge om en nattilladelse fra Københavns Kommune. Er der 
bydele, hvor du ønsker, at Københavns Kommune udsteder flere nattilladelser, 
så der kan etableres flere klubber og diskoteker? Du kan vælge flere bydele. 

 

 
Spørgsmål 14: Hvor enig eller uenig er du i følgende udsagn omkring nattelivet i København? 

 

 



Spørgsmål 15 Du har svaret, at der bør oprettes flere områder som Kødbyen, 
som danner rammen for fest og natteliv. I hvilke bydele foretrækker du, at 
disse nye områder skal placeres? Du kan vælge flere svar. 

 

 
Spørgsmål 16: Oplever du nogle af følgende typer gener fra nattelivet i Indre By? 

 

 



Spørgsmål 17 Oplever du andre kilder til gener fra nattelivet end ovenstående i 
Indre By? 

 

Spørgsmål 17 Oplever du andre kilder til gener fra nattelivet end ovenstående i 
Indre By? - Hvis ja, uddyb venligst hvilke: 

• Unge arabiske mænds larmende og intimiderende kortegekørsel 
• Vold, Partybusser, muskelbiler 
• Billister, der larmer meget med deres motorer og tuder. 
• Biler med høj musik 
• Rekligiøs nærgåenhed fra fx muslimer og jehovaer 
• Biler som cruiser / kører joy ride (muligvis relateret til narkosalg). 
• Utryghed ,man ved ikke hvad folk er på. Jeg samler ofte hjælpeløse mennesker op fra vejbanen i 

Pilestræde . Mennesker helt væk i hovedet.Det egentlig ikke til gene. Det er trist. 
• trafikstøj 
• Partybusser - Få så dem forbudt - Gamle udslidte forurenende - hvordan kan det vær lovligt ??????? 
• Turister 
• Lime cykler væltet ned på foreto 
• støj i baggårde pga udlejningslokaler (arbejdermuseet + Klub) 
• Unge arabere der ikke forstår et nej 
• Jeg synes klubberne burde lukke tidligere. Sent på natten bliver der utrygt pga stoffer og folk 

begynder at blive agressive og meget fulde 
• Larmende muskelbiler og motorcykler 
• Der er bare generelt for meget støj 
• Udeservering optager for meget plads på fortove 
• Rasturatøre det ikke er gode til at holde orden i deres skrald og opbevaring i baggård 
• bar- og værtshusgæster der rykker ud på fortovet og gaden 
• Privatfester, soundbokse og partybusser med ekstrem høj musik lige udenfor mine vinduer 
• Kokain misbrug på Soho house efter etablering i strid med lokalplan 
• Partybusser der larmer og støjer. Parkerer foran os og har fuld skrue på anlægget samt smider 

deres affald på fortovet 
• Utryghed ved tilråb. Forsøg på, at folk trænger ind i gården. Fulde folk, der sidder på trappesten og 

råber om natten. Pis i porten. Smadrede og stjålne cykler. Kondomer i cykelkurven. Grimme skilte 
og blændede vinduer fra dårlige barer og værtshuse, som skæmmer byen. Plasticbannere. Glas, 
flasker og glasskår på gaden om morgenen. Efterfester for åbne vinduer. Barer og klubber, der 
spiller ALT for højt og alt for sent. Umuligt at finde en Støjvagt eller politiet, når det er nødvendigt 
for at kunne sove. 

• Råbende folk i gaderne 
• For mange skraldebiler i de små gader i de tidlige morgentimer 
• bekymret for unge menneskers sundhed 
• affald, ingen hensyn til at der bor mennesker der også har en hverdag midt i al dette 
• Gaderøverier 
• Vold og uro 
• mængden af mobiltelefon bærende turister. 
• monotont bybillede værtshus, cafe, restaurant ,7 11..... 
• Cykler blokeret overalt og biler cruiser alt for meget rundt i indre by fredag og lørdag nat 
• folk der sover på gaden eller i deres varevogne. og som besørger og smider affald i gaderne 
• Truende eller ligegyldig adfærd fra nattelivsgæster overfor beboere 
• Afspærring i dagevis på grund af utallige sportsarrangementer 
• Åbenlys handel med narkotika 
• Det virker bims at man brænder tusindvis af watt af på elektriske varmelamper, for at folk kan 

sidde udenfor. 
• Når culture club lukker. Festbusserne men sjældent.... 
• Udendørs Piratfester dag og nat i diverse tunneler.... 
• Ubehagelig adfærd af påvirkede personer. 



• Manglende ansvar hos udskænkningssteder, når lukkes ud. De bliver (hvor jeg bor) lukket ud i et 
hug og støjer voldsomt. Ofte er der ikke ringet efter taxaer. Og der mangler opsyn og regulering fra 
udskænkningssted. Har set fulde personer ligge midt på kørebanen - uden der bliver grebet ind. 
(har påtalt det). 

• Nattelivs menneskerne er alt for påvirket af druk og stoffer 
• Fyrværkeri 
• Partybusser der spiller højt musik 
• fest på gaden, som ikke "hører til" en bar, men fx udemøbler 
• mennesker, der kører uansvarligt rundt i gaderne 
• Store mængder af turistbusser, der holder parkeret alle steder og blokerer trafik og adgang. 
• Barers brug af skraldespande og flaskecontainere om natten 
• Agresive unge mennesker! 
• Folk der ikke bor i byen, som ikke behandler områderne med respekt. Bor også tæt på Gothersgade 
• Byen er blevet - MEGET - grim og offer for fulde teenagere og forbløffede turister 
• graffiti 
• Hunde der gær om aften og nat 
• Folks alkoholindtag er stort set den største og eneste kilde til de få gener. 
• Samlinger af fulde unge mennesker kan virke truende 
• antagoniserende fulde folk 
• Det samlede festgader fx Vester Voldgade gør intet godt for byen, hverken for beboere eller det 

indtryk, besøgende får af KBH 
• Folk, der bor og fester i bygningerne omkring mig 
• I visse områder af Kbh. oplever jeg truende adfærd 
• Indre By er blevet prop fyldt med diskoteker, biler og larmende mennesker hele natten. 

Københavns Kommune smadrer bydelen og de lokale børnefamilier flytter ud i alarmerende tempo. 
Hvis ikke der bliver gjort drastiske ting bliver hjertet af København hel tom for lokalt liv. Og alle 
mennesker der har forstand på byplanlægning og kvaliteten af en bydel ved hvor vigtige 
børnefamilier er for et område:((( 

• Højtråbende fulde folk, der vækker beboerne, når de går/tager ophold i gaderne om natten 
• Udeservering er værst, 100 mennesker som griner og råber som ikke bor her , er så irriterende og 

man må holde vinduer lukket om sommeren på grund af støj ! 
• Bar, Cafe, diskotek og bare generelt ejere af steder der holder sent åbent, der ikke gør hvad de kan 

for at overholde diverse regler for deres steder. 
• Slitage på mit kvarter, butiksdød - alt er blevet til værtshuse - lukkede om dagen og åbne om 

natten (hvor vi der bor her skal sove) 
• aggressiv trafik fra larmende 'muskelbiler', aggressiv stemning mellem berusede/stofpåvirkede 

mennesker (kan også gøre det utrygt for beboere at komme frem til egen gadedør) 
• Biler der kører i ring i Strædet og gasser op. 
• Paradekørsel i bil gennem smalle stræder 
• Flaskesamlere 
• Restauranter eller barer der ikke overholder at lukke ned til rette tidspunkt 
• Mennesker under påvirkning som kan virke utilregnelige og utrygskabende 
• biler og cykler som bliver parkeret eller smidt tilfældige steder, i porte ol. 
• Tømning af glas og affald om natten. Personale på arbejde glemmer sovende beboere. 
• Hærværk på offentlig ejendom eller huse 
• Der bliver ikke gjort ordentligt rent i gaderne - flyder med skrald. Er blevet meget ringe og beskidt. 
• Biler der gasser op i de små stræder; Tivolis fyrværkeri der oser (men også er flot) 
• Fulde der råber høj på gaden på vej til eller hjem fra nattelivet 
• Trusler fra berusede gemytter 
• Udeservering der breder sig ud over fortovet og spærrer 
• Svært at være en familie 
• Lokale firmaers private fester. Politiet siger at det ikke er en sag for den, og nægter at foretage sig 

noget. Kommunen har nedlagt den afdeling man kunne klage til engang, ved nattestøj. 
• Folk der flytter til byen og bagefter brokker sig over at der ikke er stille, som i provinsen... PLEASE! 
• Trafik af biler der kører rundt i indre by og spiller højt musik for nedrullede vinduer - for at vise sig. 
• Generne er relateret til specifikke områder, fx Gothersgade eller lign. Meget kan klares med flere 

skraldespande og hyppigere gadefejning (ikke kun i 'højtraffik' gaderne fra nattelivet, men fx også 
store kongensgade eller lign. 

• Vanvidsbilister, farlig bilkørsel hver fredag og lørdag aften i hele Indre by 
• Larmende biler der kører rundt i gågaderne 
• Natlig biltrafik med musik og dyt 



• Cykler der flyder og spærrer overalt 
• Vi har en madklubben restaurant, der bruger vores gård, og deres affald flyder over, deres 

udsugning kører og larmer til sent ud på natten, de får varelevering kl 5 om morgenen. Det har ikke 
ændret ændret sig på trods af påbud fra kommunen for flere år siden. 

• ALT for mange events a la Ironman, løb mv 
• Rygere udendørs året rundt 
• Unge mænd i hurtigkørende biler og party busser 
• Hysterisk og unødvendig skrigen, oftes fra piger/kvinder hvilke øjeblikkeligt får mig til at reagerer 

på om et overgreb finder sted 
• Svær fremkommelighed på vejene 
• Folk der kører gaderæs i store dyre biler uden lydpotte, brænder dæk af og hører høj musik 

samtidig (Knabrostræde) 
• Ophold (til tider støjende) i gaden efter barer er lukket 
• Farlig ulovlig trafik 
• råb, skrig og larm i gaden 
• Manglende bil parkeringsforhold 
• Jeg er ked af, folk ude fra ikke har respekt for byen og de mennesker som bor her. Jeg er dødtræt 

af folk, der pisser og brækker sig og smider affald overalt. D 
• efterladte flasker pizzabakker og lignende 
• Alt for mange turister som ikke kan cykle. (Mest om dagen) 
• Partybusser 
• Ufremkommelighed 
• Stangdrukne, grænseoverskridende personer, der ikke tager hensyn til os,der faktisk bor her og har 

et liv 
• Hostels 
• Utrygskabende adfærd. 
• Cykler der bliver stillet / smidt hensynsløst på fortove ved cafeer og restauranter. Udeserveringer 

der optager størstedelen af fortovet og gør passage nærmest umulig. Samtidig skal man nærmest 
skære sig igennem tågerne af tobaksrøg ved og omkring udeserveringer, hvis man da overhovedet 
kan komme forbi mængden af mennesker der stimler sammen omkring bordene, eller står foran og 
venter på at komme til. 

• Berusede mennesker der vakler omkring. Ser nogle gange “kritisk” ud 
• Vild og støjende bilkørsel. Partybusser som larmer ALT for meget. 
• Støj fra udendørs koncerter 
• folk som lufter deres hunde, som efterlader store mængder eksrementer som ikke opsamles. 

Nedsmidning i kælderhalse af menneskelige eksrementer, affald opkast mv. 
• Lastbiler og flere dage med skraldebiler, når der er restaurant i gården 
• Støjgener i beboelsesejendom 
• Ja, at caféer, barer, klubber og restauranter ikke rydder skodder, fastfood affald mm op foran deres 

matrikel. Især der hvor de ikke gider flytte borde og stole, når de lukker. 
• vanvidskørsel i gaderne; overturisme fx turister der tager billeder uden respekt for privatliv 
• Farlig trafik, hvor der køres “bilræs” ud ad Nørre Voldgade sent om natten 
• Muskelbiler, tomme cruisende taxaer, cykeltaxaer med høj musik, aggressive madbude og 

stinkende knallerter 
• Larm lukning af gader ved sports events 
• Det er da enormt utdrygat miljö Koønenhavn Kommune har været med til at skabe i indre by. Jeg 

går ikke alene ud efter kl 21 når det er mørkt og min gamle far der er 81 år er jeg meget bekymret 
for i København med alle de stoffer der flyder og fulde folk. 

• Spærrede fortove pga. gæster ved udeservering, f.eks. foran hostel ved Vandkunsten. Gæsterne 
virker truende og aggressive 

• utryghed generelt 
• Restauranter og caféer indtager stort fortovsareal og sætter overdækning op til markering af en 

omfattende udvidelse af område til udeservering. Det er her til gene for passage - specielt med 
kørestol, rollator og barnevogn. 

• Lommetyve 
• Som beboer i indre by føler vi os nedprioriteret til fordel for udefra kommende og turister 
• Muskelbiler der larmer og skaber utryghed 
• Partybusserc 
• Vanvidskørsel og rekoms drukmodel 
• Hærværk på fx biler og cykler 
• Biler som cruiser rundt i høj fart i smalle gader. 



• Udendørs cafeer er et helvede 
• Utryghed for højtråbende, truende folk i nattelivet 
• Partybusser larmer ekstremt meget 
• Jeg oplever gener fra private fester 
• Flere alkoholbevillinger bør gives til Rødovre, Herlev, Holte, Ballerup, Ishøj... 
• Fejevogne fra Kommunen 
• Partybusser 
• kommunens asociale politik over for beboerne som ingen indflydelse har i deres egen bydel/kvarter 
• Udendørs cafeers gæster, som larmer hver eneste nat hver dag i ugen 
• Party busser 
• Utryghed når man færdes om aftenen på gaden, navnlig på grund af råbende, hæmningsløs 

berusede mennesker. 
• os der bor i indre by har MEGET svært ved at finde parkerings pladser 
• Synes biler i nattelivet fylder mere end menneskerne på gaden 
• Naboer der klager over larm som er helt almindelige i en storby som københavn. Hvis de vil have 

fred og ro, så burde de flytte på landet eller til provinsen fremfor at ødelægge det der gør 
København livlig 

• risiko for vold 
• Menneske afføring 
• Fulde mennesker på cykel der er til fare for sig selv og andre i trafikken 
• Grafitti 
• Fulde unger der banker vores port op, skider, pisser, kaster op og boller i vores gård! 
• Udendørs beplantning ødelægges. Blomsterpotter knuses. 
• støjen generer min nattesøvn - ofte hen til morentimerne. det er ikke rimeligt, 
• Partybusser Forbyd dem 
• Rygeloven og 7/11's alkoholsalg 
• Racisme 
• Utryghed 
• Urimeligt meget og hurtig kørsel i indre by til fare for gående 
• Ruspåvirkede unge 
• Biler 
• Salg af Stoffer er en kæmpe bekymring 
• Støj fra udluftning fra restaurant 
• Jeg bor i ambassade kvarteret, der er pænt 
• Stjålne cykler, indbrud i gårde, hærværk+stodmisbrug på legepladser, grafitti overalt, utryg 

stemning, fjendtlighed og stress 
• dårlig plads på fortovene 
• Partybusser, motorcykler og muskelbiler 
• Utryghed 
• Firmafester; julefrokoster o.l 
• Overfald. 
• Støj fra musik fra selve natklubben 
• Cirkulerende biler, eks kompagnistræde.. 
• Festbusserne 
• dødskørsel i indre by 
• Et begrænset spørgeskema. Der bør være mulighed for at svare “Det ønsker jeg ikke mere af” 
• Går tit en omvej for ikke at komme gennem "fest gader" 
• hutigt kørende store mørke biler, overnattende romaer i kassebiler og DO som besørger i buske og 

skraldespande 
• Ja larm fra selve serveringsstederne 
• Mangel på Parkeringspladser 
• Alt for stor koncentration af natteliv i Indre By 
• Biler, der kører ræs eller spiller høj musik. 
• Gademusikanter 
• Gennemkørende muskelbiler eller biler, der spiller høj musik 
• Partybusser. Det skulle forbydes at de kører rundt og larmer 
• Nikotin poser/Skodder/puf bars smidt på gaden 
• Partybusser. Biler, der kører for stærkt. Folk, der råber og skriger. 
• Manglende opmærksomhed, grimme samtaler 
• De største gener kommer fra turister. Det flyder med henkastede leje cykler i gaden og kvarteret. 

De skaber tryghed med deres opførsel 



• Jeg undgår bestemte områder. Fx færdes jeg ikke i Gothersgade på bestemte tidspunkter. Jeg 
synes, det er utrygt. 

• Høj musik 
• Partybusser, dyttende taxaer/biler, udover skrig, skrål og pissende mennesker, - og uendeligt 

meget affald! 
• Cyklister på fortorv også fulde 
• For høj og dunkende musik, lille fremkommelighed 
• spontane fester (fulde folk) nær metro og døgnåbne kiosker 
• Biler der kører for hurtigt eller som er på "nattetur" 
• Urinering i porte og opgange 
• Det er lidt omvendt, men 
• Generel støj og ubehag i aften/nattetimerne på gaderne i Indre By. 
• Glasskår på kørebane. Ikke smart for cykeldæk 
• Kommunens begrænsning i parkering af biler 
• For mange turister i København 
• Biler - formentlig med narkosalg, der kører mod ensretning m.m. 
• Der er givet tilladelse til en restaurant med sen åbning i baghuset med lejligheder med almindelige 

familier i forhuset til stor gene for disse. 
• Party busserne 
• Nattilladelser til klubber indeni beboelsesejendomme, med høj musik indtil den lyse morgen (eller 

den sene nat på søn- og hverdage), er fuldstændig vanvittigt og burde være ulovligt, jævnfør de 
velkendte stærkt negative effekter af dårlig nattesøvn og lydsstress på beboernes helbred. Som 
minimum må stilles skrappe krav til officielle lydmålinger i sådanne ejendomme og til moderne 
lydisolering på klubejers bekostning. 

• partybussser...folk der forlader barer sområber og skriger 
• Berusede mennesker, som opfører sig dårligt. 
• Lugtgener 
• Nabo er et Rekom-diskotek, som vi kan høre i vorse ejendom 
• Manglede kontol og opfølgning fta KBHs kommunes side omkring overholdelse af alt fra styr på ude 

serverings problematikker så som kontrol og opfølgning 
• Muskelbiler og generelle gener fra gennemkørende biler 
• Partybusser 
• Støj fra musik og snak op gennem gulvet. Vanskelig passage på fortov 
• Bare det at Pride-Fest og Distortion ikke er egnet til at foregå i Middelalderbyen/Indre By 
• Mest opkast og tis 
• Partybusser 
• Larm af trafik - privat biler og taxaer 
• Påvirkede unge hvor jeg hjælper evt. tilkalder myndigheder 
• cyklister uden cykellygter der cykler hurtigt og uden hensyn 
• At det ikke er til at komme forbi for skilte og udeservering 
• Larm inde fra Barer/Cafeer der går ud på gaden til lokale beboere. Samme gener omkring 

udeservering 
• Musik og boldspil om natten, efter kl 22.00 stor gene sommer 
• ingen synlige tiltag mod støj 
• Utryghed ved at der er så mange fulde/påvirkede mennesker hvor jeg skal gå ellerkomme hjem 
• Tung trafik - det larmer mest 
• Fulde mennesker sent om natten 
• Partybusser, der holder vilkårlige steder i vilkårlige tidsrum 
• for høj musik ( for høj bas ) 
• Først og fremmest manglende oprydning og rengøring næste morgen 
• Jeg synes, at den lave kvalitet af udbuddet også er med til at tiltrække de forkerte målgrupper. Hvis 

man satsede på kvalitet, ville man også tiltrække et mere købestærkt publikum, der kan skabe 
vækst og øget indtjening til Kbh. Det vil som ringe i vandet tiltrække investorer, der vil skabe 
kvalitetssteder med kvalitetsudbud, som også æstetisk, stilmæssigt og visuelt præsenterer Kbh 
bedre. 

• Strøget er forfærdeligt om natten. Undgår så vidt muligt. 
• Tivoli - særlig i forbindelse med store koncerter og mange mennesker 
• Folk der er hysteriske og ikke synes andre må nyde nattelivet og vil have alt lukker tidligt 
• vanvidscyklister i gågaderne 
• Party bus 
• Vanvidskørsel 



• Mange indbrud i biler 
• Megafoner ved demonstrationer omkring israels plads 
• Enkelte trafikanter kører for stærkt, især unge deltagere i natteliv 
• For mange turister 
• Private fester på tagterrasser 
• Vold og hensynløs kørsel og Partybusser 
• Bøvede, dumme fulde unge mennesker, der gør mig flov over at være dansker i en smuk by 
• FODBOLDKAMPENE er den PRIMÆRE GENE 
• Cirkulerende trafik - biler 
• Larm fra restaurant som er vores nabo, både inde og ude. 
• Aktiviteten i det kriminelle miljø er åbenbar på alle tider og forstyrrer trygheden i boliområder 
• Salg af euforiserende stoffer 
• Folk kan opføre sig på måder der kan virke farlige for dem selv, jvnf. færdsel i trafik. 
• visse områder, kan være utrygge at bevæge sig i. 
• Manglende tømning af offentlige skraldespande, som gør at affaldet ligger på jorden rundt omkring 

istedet. 
• blokerede fortove 
• Uønskede henvendelser fra påvirkede personer 
• Udgifter til oprydning og støjgener. 
• Cykelparkering på pladser som Vandkunsten 
• alt for mange udenlandske turister som ikke ved hvordan man skal opfører sig 
• Bekymring for unge menneskers sikkerhed når de er meget fulde 
• Støjende adfær når berusere går hjem 
• Trafik i små gader primært gennemkørende 
• Larm og udendørs servering. Lort, pis og bræk - på trappesten foran hoveddøren 
• Forsøg på at trænge ind i vores private gård for at tisse/tage stoffer. Trusler fra berusede 

formiddagsgæster i bar der åbner kl. 6 el. 8. 
• Larm fra biler i de små gader og fra partybusser 
• Vejarbejde der ikke bliver lavet hurtigt giver problemer i de i forvejen smalle gader, andre storbyer 

får vejarbejde og i det hele taget gade fortovs problematik løst mere kvikt er mit indtryk end i kbh 
• Støj hver aften fra livemusik fra spillested , der spiller 70 dB efter kl 22. Støjvagt griber ikke ind 
• Rengøring efter festen kl 7 om morgenen nogle gange også weekend 
• Der er for lidt plads til biler (taxaer) og for mange overfyldte cykelparkeringspladser 
• Gothersgade 
• Vold 
• Ikke natteliv, men store udendørs arrangementer som arrangeres dårligt med fx. flere arr. samtidig 

i indre by (fx Iron man? og pride samtidig), så alt trfik blokeres. 
• Tryghed 
• Alt for høj musik samt larmende mennesker især på Søpavillonen 
• Turister 
• støj fra personale der bruger offentlig affaldssorterings punkter (glascontainere) kl.3-4 om natten 

for at komme af med kassevis af vin og spiritus flasker 
• For hurtigt kørende biler, og biler i de små grænder 
• Utryghed grudnet muskel bile rog urforsvarlig kørsel ( er blevet bedre) 
• Vanvidskørsel 
• Restauranter der indimellem holder nattefester med høj musik 
• Nej 
• Biler der cirkler rundt i Indre by med lav fart og høj musik; fulde personer der pisser op ad cykler, 

gadedøre og fx på legepladsen ved Helligåndskirken mv.; 
• Larm fra motorcykler, muskelbiler og taxaer der kører alt for stærkt 
• Paradekørsel 
• Gener markante i områder med mange barer, restauranter f.eks. Gothersgade fra 

Kronprinsessegade til Kgs. Nytorv, Nyhavns venstre side og i dele af Middelalderbyen 
• Nikotinposer ift hundeluftning 
• Utryghed. Aften/Nattelivet er meget voldsomt og det påvirker livet for de borgere som bor i byen. 

Der er mange fulde og påvirkede og en forrået stemning efter kl. 24 
• Højtaleranlæg - basdunken ind over byen. 
• utryghed 
• Det er for dyrt i København 
• hærværk på parkerede biler 
• Larm fra bar og danse busser 



• Udendørs rygning 
• Overfald - min søn er blevet overfaldet flere gange.... 
• vold og anden personfarlig kriminalitet 
• Vold og truende adfærd 
• Knallerter og motorcykler som larmer urimeligt meget isæt om sommeren. 
• Biler der køre rundt fyldt med unge fyre som råber og skriger ud af vinduerne 
• Høj musik fra Tivoli 
• Partybusser i gaderne 
• Udeservering stjæler offentlig plads, udelukker dem der faktisk bor her fx nyhavn 
• Distortion var generende 
• Biltrafik 
• Udlejningsløbehjul synes at køre overslt på fortove i fodgængerovergange og i parker. Løbehjulene 

efterlades overslt og er idet hele en gene og en forgrimmelse af byen. 
• flaske samlere , gade musikanter der spiller for højt , og i den grad affald fra pizza bakker og 

lignende 
• turister 
• At beværtninger og restauranter får leveret varer mellem 04-07 for at undgå trafik og så er det 

svært at sove med bippende lastbiler og palleløftere over fortove mv 
• Støj fra biler, alle p-pladser optaget 
• Der er ret mange steder hvor udeservering er problematisk i forhold til fortovet. Enten har 

restaurationerne taget sagen i egen hånd, eller også har Kbhs kommune givet tumpede tilladelser. 
• Værtshusenes medarbejdere, der foretager oprydning med fx flasker i containere o.l. om natten 
• Slagsmål på gaden, trusler,narkohandel 
• Partybusser 
• Muskelbiler som kører hasarderet 
• Partybusser 
• Støj hele natten, hele sommeren, særligt i weekenden. Mere og mere ekstremt. 
• Taxaer, cykeltaxaer og muskelbiler der spiller enormt høj musik, som kan høres i hele lejligheden. 

Flere gange hver aften, intensivt torsdag-lørdag. 
• party busser 
• Stadig meget dytteri fra biler i de ensrettede gader, på trods af paradekørselsforbud. Dette kommer 

også fra en del taxaer, der bare ikke kan finde ud af at være tålmodige i Vestergade. Folk råber 
også helt vanvittigt meget (altså, bare tilfældige udråb. Intet med sammenhæng eller som del af en 
samtale). Begge dele har stået på i de 9 år jeg har boet i indre. Luk gaderne helt for biltrafik her i 
Nørre Kvarter, og fokusér på fodgængere og cyklister. Diskotekerne spiller til tider så højt, at man 
kan høre hvilken sang de spiller, selvom der er en hel bygning i mellem (her snakker jeg Tyrolia). 
Det er både weekender og hverdage, at de spiller til langt, langt ud på natten. Flasker bliver tømt i 
gården der grænser op til vores klokken 2 og 5 hver nat. Der er varevogne der holder i tomgang i 
baggårde og larmer mellem klokken 2 og 3 hver nat. Der er ekstremt mange stoffer i omløb, og folk 
sniffer i porten ved Larsbjørnsstræde 5 hver eneste nat. OG sidst men ikke mindst: folk bryder 
porte op for at gå ind og pisse/knalde/tage stoffer. Det her punkt bør man kunne gøre noget ved. 
Folk forstår slet ikke, at det er beboelsesbygninger her i indre, og ikke blot kontorhoteller og 
butikker. Det lyder meget gnavent det hele, men nu spurgte I jo. Jeg er ældet 10 år hurtigere siden 
jeg flyttede hertil i mine start-20'ere, og det skyldes nok miljøet omkring nattelivet. Jeg elsker det, 
men indenfor de lovlige rammer. Alt det pis, dyt, råben, narko og larm kan man godt være foruden, 
når det i øvrigt er ulovligt. 

• Råbende og meget aggressive mænd 
• Vold, slåskampe og andre uroligheder 
• Trafikstøj 
• frygt for indbrud 
• Fulde agressive mennesker 
• Dårlig cyklistadfærd 
• Gothersgade 
• Der er mange muskel biler som lamer om natten 
• Høj musik fra biler 
• Når fortovene er spærrede af folk og service, både dag og nat. 
• For lidt plads på fortove pga udeservering 
• Partybusser og motorcykler, som spiller smarte ved at larme 
• kæmpeproblem i gothersgade 
• Muskelbiler, irrationel biltrafik, 'færgetrækket' om natten 
• tydelig baslyd fra natklubber, restauranter og cafeer. 



• Udesevering blokkering af fortorvet 
• Høj musik, musikanter 
• Støj i lejligheden fra Partybusser 
• Hærværk 
• vold kriminalitet 
• bilkørsel/bilstøj 
• Alt for mange turister 
• alt for mange turister 
• Demonstrationer 
• Jeg oplever at udbuddet af cafeer restauranter m.m. er i stigende grad henvendt til turister og folk 

med mange penge. Gamle værtshuse er mere eller mindre væk. Byen er i gang med at blive en 
kulisseby for turister. Det er ikke længere sjovt at bo i indre by, ingen originaler, ingen skæve 
eksistenser. 

• Affald flyder. “Leje” cykler placeres af udbyder på meget upassende steder. Ingen respekt for 
byrummet. 

• Gener fra cyklister der ikke overholder færdselsreglerne 
• Må gå på gaden ved udeservering/borde fylder hele fortovet 
• for mange, kom "kører tur" i biler (delvis med stærk højtalerstøj) ... og til dels brug af soundboxe 

... 

 
Spørgsmål 18: I hvilken grad er du enig eller uenig i følgende udsagn: 

 

 

Spørgsmål 1: Hvor længe har du boet i Indre By? 

 

Spørgsmål 2 Bor du alene? 

 



Spørgsmål 3 Hvem bor du sammen med? 

 

Spørgsmål 4: Hvilken gade bor du i? 

 

Spørgsmål 4: Hvilken gade bor du i? - Gadenavn 
• Læderstræde 
• Sankt Peders Stræde 
• hyskenstraede 
• Toldbodgade 
• Højbro Plads 
• Adelgade 
• Frederiksborggade 
• Kattesundet 
• Snaregade 
• Havnegade 
• Peder Hvitfeldts Stræde 
• Arendalsgade 
• linnesgade 
• Vester søgade 
• Visbygade 
• Fiolstræde 
• Gyldenløvesgade 
• Stockholmsgade 
• Snaregade 
• Webersgade 
• Dronningens Tværgade 
• dronningens tværgade 
• Pilestræde 
• Borgergade 
• Snaregade 
• Gernersgade 
• Rømersgade 
• Collinsgade 
• dronningens tværgade 
• H.C. Andersens Boulevard 
• Rysensteensgade 
• Møntergade 



• Ole Suhrs Gade 
• Gammel Mønt 
• Linnésgade 
• Nørre Søgade 
• Kronprinsessegade 
• anker heegaards gade 
• Larsbjørnsstræde 
• Øster Farimagsgade 
• Sølvgade 
• Kronprinsessegade 
• Vester Søgade 
• Fredericiagade 
• Frederiksborggade 
• Peder Hvitfeldts Stræde 
• Studiestræde 
• Toldbodgade 
• Nørre Farimagsgade 
• Fredericiagade 
• Gothersgade 
• Borgergade 
• Fredericiagade kronprinsessegade 
• fredericiagade 
• Nørre Farimagsgade - overfor Ørstedparken 
• Tordenskjoldsgade 
• classensgade 
• Borgergade 
• Øster Søgade 
• ole suhrs gade 
• Borgergade 
• Vendersgade 
• Store Kongensgade 
• Nørre Voldgade 
• Gothersgade 
• Badstuestræde 
• Skindergade 
• Tordenskjoldsgade 
• Kvæsthusgade 
• Magstræde 
• Snaregade 
• Malmøgade 
• Vendersgade 
• Gyldenløvesgade 
• lille strandstræde 
• Dronningens Tværgade 
• Laksegade 
• Gothersgade 
• dronningens tværgade 
• lundsgade 
• Østbanegade 
• Hauser plads 
• Tordenskjoldsgade 
• Eckersbergsgade 
• Webersgade 
• H.C.Andersens boulevard 
• Ny Kongensgade 
• Nansensgade 
• Vester Søgade 
• kronprinsensgade 
• boldhusgade 
• Øster søgade 
• Toldbodgade 



• Otto Mønsteds Gade 
• Borgergade 
• Gothersgade 
• Havnegade 
• Lille Strandstraede 
• Havnegade 
• Sølvgade 
• Herluf Trolles Gade 
• Frederiksgade 
• Larsbjørnsstræde 
• Olof Palmes Gade 
• Nordborggade 
• Vimmelskaftet 
• Nørrevoldgade 
• lille strandstræde 
• læderstræde 
• Peder Skrams Gade 
• Købmagergade 
• Gernersgade 
• Holbergsgade 
• Herluf Trolles Gade 
• Vendersgade 
• Mikkel Bryggers Gade 
• Peder Skrams Gade 
• Dronningens Tværgade 
• pederskrams gade 
• Dronningens Tværgade 
• Sølvgade 
• Voldmestergade 
• Nansensgade 
• Jens Munks Gade 
• Hindegade 
• Ny Kongensgade 
• Dronningens Tværgade 
• Gernersgade 
• Vester Farimagsgade 
• Lipkesgade 
• Øster Farimagsgade 
• Holbergsgade 
• Vendersgade 
• Classensgade 
• Sølvgade 
• borgergade 
• Amaliegade 
• Dronningens Tværgade 
• Borgergade 
• Rømersgade 
• Studiestræde 
• Rysensteensgade 
• Klerkegade 
• Borgergade 
• Valkendorfsgade 
• Rørholmsgade 
• Collinsgade 
• Ny Adelgade 
• Dronningens Tværgade 
• Studiestræde 
• Nørre Voldgade 
• Collinsgade 
• Frederiksgade 
• Stormgade 



• Brolæggerstræde 
• Vester Søgade 
• Frederiksholms kanal 
• Kronprinsessegade 
• Linnésgade 
• Teglgårdstræde 
• Nørre Farimagsgade 
• Havnegade 
• Rørholmsgade 
• Store Kongensgade 
• Rosengården 
• Knabrostræde 
• Hyskenstræde 
• Zinnsgade 
• Borgergade 
• frederiksborggade 
• Rømersgade 
• Vendersgade 
• Rosenborggade 
• Dronningens Tværgade 
• Kronprinsessegade 
• Studiestræde 
• Vester Søgade 
• Bartholinsgade 
• Classensgade 
• Herluf Trolles Gade 
• Åbenrå 
• Frederiksgade og Store Kongensgade 
• Olfert Fischersgade 
• klosterstræde 
• Mikkel bryggersgade 
• Ny Vestergade 
• Silkegade 
• Amaliegade 
• Øster voldgade 
• Adelgade 
• Ahlefeldtsgade 
• Købmagergade 
• Toldbodgade 
• Skt peders str. 
• Skt Peders Stræde 
• Vendersgade 
• Borgergade 
• Gothersgade 
• Nørre Søgade 
• Studiestræde 
• Rigensgade 
• Lundsgade 
• magstræde 
• Nyhavn 
• Kultorvet 
• Store Kongensgade 
• Borgergade 
• Nørregade 
• Fiolstræde 
• Nansensgade 
• Frederiksborggade 
• Kronprinsessegade 
• Classensgade 
• Teglgårdstræde 
• Dronningens Tværgade 



• Hjertensfrydsgade 
• Borgergade 
• Øster Søgade 
• Otto Brandenburgs Vej 
• Amaliegade 
• Møntergade 
• Nyropsgade 
• Gammel Mønt 
• Kronprinsessegade 
• Ny Adelgade 
• Gyldenløvesgade-nansensgade 
• Ny Adelgade 
• Kjeld Langes Gade 
• Hammerensgade 
• Borgergade 
• Amaliegade 
• Herluf Trollesgade 
• malmøgade 
• Dronningens Tværgade 
• Fredericiagade 
• Rådhusstræde 
• Havnegade 
• Adelgade 
• Nørre Voldgade 
• Magstræde 
• Fiolstræde 
• Havnegade 
• Hammerensgade 
• herluf trolles gade 
• Løngangstræde 
• Gammeltoftsgade 
• Frederiksgade 
• Øster Farimagsgade 
• Dronningens Tværgade 
• Nyhavn 
• Nørregade 
• Lille Farimagsgade 
• Toldbodgade 
• Nørre Søgade 
• Gothersgade 
• Rigensgade 7 
• Skindergade 
• Kronprinsessegade 
• Rådhusstræde 
• Tordenskjoldsgade 
• Ny Østergade 
• Gammeltoftsgade 
• Adelgade 
• Nr Farimagsgade 
• Dronningens Tværgade 
• Vester Farimagsgade 
• Webersgade 
• Gothersgade 
• Niels Hemmingsens Gade 
• Frederikholmskanal 
• Øster Farigmagsgade 
• Fiolstræde 
• Larsbjørnsstræde 
• Tordenskjoldsgade 
• Visbygade 
• Øster Farimagsgade 



• badstuestræde 
• Dronningens Tværgade 
• cort adelersgade 
• Frederiksholms kanal 
• Jens Kofods Gade 
• Øster Farimagsgade 
• Pilestræde 
• kronprinsessegade 
• Dr Tværgade 
• kjeld langes gade 
• Store Kongensgade 
• Lavendelstrædet 
• Bredgade 
• Gråbrødretorv 
• Hauser Plads 16B, 1127 K 
• Kattesundet 
• Nordborggade 
• Ny Kongensgade 
• niels hemmingsens gade 
• Olfert Fischers Gade 
• Toldbodgade 
• Vester Voldgade 
• Ny Østergade 
• Øster Farimagsgade 
• Gyldenløvesgade 
• Hyskenstræde 
• Hambrosgade 
• Nørre Farimagsgade 46 
• Borgergade 
• Sankt Annæ Plads 
• Olof Palmes Gade 
• Dronnings Tværgade 
• Olof Palmes Gade 
• Olfert Fischers Gade 
• Ole Suhrs Gade 
• Dronningens Tværgade 
• Sankt Peders Stræde 
• Store Kongensgade 
• Vendersgade 
• Gernersgade 
• Nygade 
• Store Kongensgade 
• Store Kongensgade 
• Sølvgade 
• Nansensgade 
• Kjeld Langes Gade 
• Esplanaden 
• Grønnegade 
• Nørre Søgade 
• Ny Østergade 
• Turesensgade 
• Herluf Trolles Gade 
• Borgergade 
• Landemærket 
• Nørre Søgade 
• Rømersgade 
• Nørre Søgade 
• Rømersgade 
• Badstuestræde 
• frederiksborggade 
• Adelgade 51 



• Bartholinsgade 
• Adelgade 
• Magstræde 
• Frederiksborggade 
• Linnésgade 
• Peder Hvitfeldts Stræde 
• Nyhavn 
• Krystalgade 
• Store Kongensgade 
• Turesensgade 
• Ny Kongensgade 
• Store Kongensgade 
• Dantes Plads 
• Jens Juels Gade 
• Gothersgade 
• Holbergsgade 
• Hambrosgade 
• Edvard Falcks Gade 
• Store Kongensgade 
• Nørre Voldgade 
• Adelgade 
• Bornholmsgade 
• Studiestræde 
• Ny Østergade 
• Olfert Fischers Gade 
• Sølvgade 
• skt. pauls gade 
• Borgergade 
• Holbergsgade 
• Øster Farimagsgade 
• Dronningens Tværgade 
• Hyskenstræde 
• Store Kongensgade 
• Vester Søgade 
• Fredericiagade 
• Øster Farimagsgade 
• Sankt Peders Stræde 
• Borgergade 
• Gothersgade 
• Dronningens Tværgade 
• upsalagade 
• Peder Hvitfeldts Stræde 
• Nørre Farimagsgade 
• Skt. Peders Stræde 
• Zinnsgade 
• Nordre Frihanvsgade 94 
• Store Kongensgade 
• Adelgade 
• Lavendelstræde 
• Nr. Farimagsgade 
• Kronprinsessegade 
• Larsbjørnsstræde 
• Turesensgade 
• Teglgårdstræde 
• Gråbrødretorv 
• Heibergsgade 
• Krystalgade 
• Borgergade 
• toldbodgade 
• Charlotte Ammundsens Plads 
• Olfert Fischers Gade 



• Borgergade 
• Fredericiagade 
• Løngangsstræde 
• Store Strandstræde 
• rosenborggade 
• Nyhavn 
• Boldhusgade 
• Vester Søgade 
• Olfert Fischers Gade 
• Nørre Farimagsgade 
• Teglgårdstræde 
• Bredgade 
• Dronningens Tværgade 
• H.C. Andersens Boulevard 
• Ahlefeldtsgade/Nansensgade 
• Sankt Peders Stræde 
• Dronningens Tværgade 
• Gråbrødrestræde 
• Nansensgade 
• krystalgade 
• Ny Vestergade 
• kronprinsessegade 
• Skt. Peders Stræde 
• Fredericiagade 
• Stockholmsgade 
• holbergsgade 
• Vester Søgade 
• Øster Søgade 
• Toldbodgade 
• ole suhrsgade 
• Vendersgade 
• Rørholmsgade 
• Nyhavn 
• Ny Østergade 
• Møntergade 
• nej 
• Collinsgade 
• Badstuestræde 
• Vingårdstræde 
• Rysensteensgade 
• Sølvgade 
• Pilestraede 
• Ole Suhrs Gade 
• Sankt Peders Stræde 
• Vendersgade 
• Fredericiagade 
• Vester Søgade 
• Niels Brocks gade 
• Store Regnegade 
• NANSENSGADE 
• Webersgade 
• store kannikestræde 
• Dag Hammarskjölds Allé 
• Borgergade 
• Frederiksborggade 
• Sankt Peders Stræde 
• Christian IX's Gade 
• Herluf Trolles Gade 
• Dronningens Tværgade 
• Store Kongensgade 
• Gothersgade 



• sønderborggade 
• Wilhelm Marstrands Gade 
• Fiolstræde 
• Nansensgade 
• Sølvgade 
• Vester Farimagsgade 
• Sankt Peders Stræde 
• Tordenskjoldsgade 
• Nyhavn 
• Arendalsgade 
• Øster Søgade 
• Bornholmsgade 
• Schacksgade 
• Lundsgade 
• Nørre Voldgade 
• Vendersgade 
• Upsalagade 
• Dronningens Tværgade 
• Rømersgade 
• Gråbrødretorv 
• Øster Søgade 
• Frederiksborggade 
• Nørre Søgade 
• Landsdommervej 
• Øster Farimagsgade 
• Gothersgade 
• Wiedeweltsgade 
• classensgade 
• Niels Hemmingsens Gade 
• Wilhelm Marstrands Gade 
• Gothersgade 
• Fredericiagade 
• Ny Østergade 
• Øster voldgade 
• Dantes Plads 
• Valkendorfsgade 
• Studiestræde 
• Gothersgade 
• vester søgade 
• Borgergade 
• Kronprinsessegade 
• Puggaardsgade 
• Stockholmsgade 
• Cort Adelers Gade 
• Bartholinsgade 
• Hammerensgade 
• Frederiksborggade 9 
• Frederiksgade 
• Nikolaj Plads 
• Nr. Farimagsgade 
• Nansensgade 
• Holbergsgade 
• Hindegade 
• Nørre Søgade/Nansensgade 
• Stockholmsgade 
• Vandkunsten 
• Niels Brocks Gade 
• Holbergsgade 
• Gothersgade 
• Rigensgade 
• Toldbodgade 



• St. Kongensgade 
• Dantes Plads, 1556 København V 
• Brolæggerstrædet 
• Sankt Peterstæde 
• Studiestræde, 1455 K 
• Fredericiagade 
• Classensgade 
• Åbenrå 
• Ny Østergade 
• Herluf Trolles Gade 
• Malmøgade 
• Frederiksholms Kanal 
• Strædet 
• frederiksgade 
• Kronprinsessegade 
• teglgårdstræde 
• Rømersgade 
• Nørre Søgade 
• Lille Strandstræde 22 
• Nørre Farimagsgade 55 
• Vester Søgade 
• Vendersgade 
• Nørre Søgade 
• Amaliegade 
• Lille Strandstræde 
• Øster Søgade 
• Ny adelgade 
• Dronningens Tværgade 
• Turesensgade 
• Adelgade 
• Adelgade/Borgergade 
• H. C. Andersens Boulevard 
• Gammel Strand 
• Sølvgade 
• Skindergade 
• Esplanaden 
• Rørholmsgade 
• Bornholmsgade 
• Rørholmsgade 
• Skindergade 
• Store Kongensgade 
• Bredgade 
• Sølvgade 
• Fredericiagade 
• Havnegade 
• Adelgade 
• Kronprinsessegade 
• Classensgade 
• Valkendorfsgade 
• Sølvgade 
• Klosterstræde 
• Nørre farimagsgade 
• pilestræde 
• Gothersgade 
• Løvstræde 
• Herluf trolles gade 
• Wiedeweltsgade 
• Borgergade 
• Larsbjørnsstræde 
• Lille Farimagsgade 
• Turesensgade 



• Ole Suhrs Gade 
• Classensgade 
• Christian ix gade 
• stormgade 
• Kastelsvej 
• Store Kongensgade 
• Olfertfischersgade 
• Rørholmsgade 
• Nørre Søgade 
• Frederiksgade 
• Dronningens Tværgade 
• Møntergade 
• Toldbodgade 
• Esplanaden 
• Dronningens Tværgade 
• Vester Voldgade 
• Vester Voldgade 
• Olfert Fishersgade 
• Vimmelskaftet 
• Lundsgade 
• Gothersgade 
• Gammeltoftsgade 
• Fredericiagade 
• Mitchellsgade 
• nyhavn 
• Rømersgade 
• Vendersgade 
• Vester Voldgade 
• Sølvgade 
• Fredericiagade 
• Vandkunsten 
• Dronningens Tværgade 
• Østerfarimagsgade 
• Nørre Voldgade 
• Esplanaden 
• Nørre Farimagsgade 
• Borgergade 
• Vestergade 
• Kompagnistræde 
• Tordenskjoldsgade 
• dag hammarskjolds alle 
• gothersgade 
• Vester Voldgade 
• Rørholmsgade 
• Østbanegade 
• Peder Hvitfeldts Stræde 
• NyAdelgade 
• Edvard Falcks Gade 
• Frederiksborggade 
• Esplanaden 
• Adelgade 
• Malmøgade 
• Gammel Srand 
• Havnegade 
• Fredericiagade 
• Sankt Peders Stræde 
• Nørre Farimagsgade 
• Larsbjørnsstræde 
• Gernersgade 
• Sankt Peders Stræde 
• Valkendorfsgade 



• Upsalagade 
• Classensgade 
• 1366 
• Østerbrogade 
• Otto Mønsteds Plads 
• Kastelsvej 
• øtsbanegare 
• lille strandstræde 
• Poul Ankersgade 
• Bornholmsgade 
• Classensgade 
• Øster Farimagsgade 
• Pederskramsgade 
• Dronningens Tværgade 
• Kronprinsensgade 
• Peder Skrams Gade 
• Adelgade / Dronningens Tværgade 
• Øster Farimagsgade 
• fiolstræde 
• Valkendorfsgade 
• langelinie alle 
• Store Kongensgade 
• gothersgade 
• Frederiksgade 
• Pilestrædet 
• Nørre farimagsgade 58 
• Admiralgade 
• Gothersgade 
• Nansensgade 
• Vester Søgade 
• Møntergade 
• dronningens tværgade 
• Store Kongensgade 
• Tordenskjoldsgade 
• Nørre Farimagsgade 
• badstuestræde 
• Dronningens Tværgade 
• Schacksgade 
• Studiestræde 
• Holbergsgade 
• jens juels gade 
• Adelgade 
• Gothersgade 
• Borgergade 
• Fredericiagade 
• Nørre Søgade 
• Nyhavn 
• Store Strandstræde 
• Dronningens Tværgade 
• Rørholmsgade 
• Peder Skrams Gade 
• Gernersgade 
• Stockholmsgade 
• Vester Søgade 
• Nikolaj Plads 



Spørgsmål 5: Hvad er din nuværende hovedbeskæftigelse? 

 

Spørgsmål 6: Hvad er din højest gennemførte uddannelse? 

 



Spørgsmål 7: Hvad er din månedsindkomst brutto – dvs. før skat inkl. 
pension? 

 

Spørgsmål 8 Har du øvrige kommentarer til natteliv eller til spørgeskemaet? 
• Nattelivet i indre by har taget overhånd og er ekstremt generende for os beboere. Det samme 

gælder kommunens imødekommenhed over for cafeers ønske om udeservering. Der er tale om et 
urimeligt og uforholdsmæssigt hensyn til et enkelt erhverv på bekostning af balancen mellrm 
erhverv og beboelse. Kommunen håndhæver i øvrigt ikke gældende regler vedr udeservering, støj 
om aftenen og facaders udformning i fredede ejendomme. 

• Nej 
• Party busser og øl cykler er en rigtig dårlig ide i indre by. Lige som stort alkohol indtag på små både 

i havnen. Vi oplever at folk holder fest udenfor vores stuen om natten i organiseret party bus. Der 
er forskel på spontan fest og organiseret fest. Det er en støjgene 

• Det tre ting, der generer mig det mest, er: 1. Flere bilister kører ret hurtig uanset om, den er en 
gågade. 2. Flere billister gør det meget larm med deres motorer. 3. Mange natklubber afviser folk, 
der er fra minoritetsgrupper af nogle særlige etniske baggrunde. D.v.s, racisme. 

• Mulighed for at svare at jeg bor alene 
• Der skal være krav om betjening på dansk 
• nej 
• Trængsel på gaderne er et problem som er vokset voldsomt de sidste ca. 2 år. Det største problem 

er store turist grupper af rundvisninger i indre by. Man støder på grupper som fylder hele fortov og 
gade ca. hver 500 meter. Det er gået fra at være hyggeligt med turister på rundtur til at det er et 



meget stort problem. Desuden er trafikken i gaderne i indre by ikke reduceret væsentligt af at 
fjerne alle p-pladser. Det burde overvejes at lukke indre by for andet end beboer- og 
erhvervskørsel. 

• Nattelivet i Indre By skal ikke optrappes på bekostning af os, der bor her. Det er os, der giver liv til 
bydelen, ikke dem, der kommer udefra og som kun benytter byen til druk og fest 

• Alle former for barer/klubber , burde have 1 fælles afgift til deres lokale bydel for daglig rengøring 
af alkohol baseret adfærd som bl.a. urin ,bræk,afføring og glasskår. Altså en fælles branche pulje 
der betaler for daglig renovering af alkohol baseret adfærd i nærmiljøet. Lige nu spuler vi andres 
bræk og urin væk fra porten hver dag. Det er en udgift for beboere som ikke er ok synes jeg. 

• Der burde være flere spillesteder med live musik 
• Jeg ville gerne men kan ikke skrive gadenavn: Klerkegade 
• flere initiativer til at bekæmpe svineri og graffiti i indre by 
• Fra min ungdom (tilbage i 80erne) husker jeg et langt fredeligere natteliv. Årsagen mener jeg 

skyldes, at i dag er der alt, alt for mange steder der har natbevilling. Det er blevet ren Ibiza, og jeg 
skammer mig over for udlændinge, der kommer og ser det ragnarok der hersker i Gothersgade, 
Vestergade og omkringliggende gader. Det er SÅ uciviliseret og ukontrolleret. Og der mangler 
synligt Politi. Tager man til andre metropoler, så findes dette Sodoma og Gomorra slet ikke. 
Alligevel sjove og dejlige byer med massere af liv. Det er som om der hersker en holdning om, at 
København kun kan være en fed by, hvis alt er åbent til kl. 5 morgen. Kæmpe fejl! 

• Jeg bor alene, men efter at have udfyldt dette, blev jeg spurgt om, hvem jeg bor sammen med. Fejl 
i spørgeskema. 

• Jeg tror det ville være klogt at samle nattelivet efter midnat i zoner, hvor der primært er erhverv, 
så beboere kan få deres nattesøvn. Jeg er mest ked af mængden af skrald, skodder, nikotinposer 
m.m. 

• Der er en fejl i skemaet. Jeg bor alene, og har markeret det i kolonnen, men bliver efterfølgende 
spurgt, hvem jeg bor sammen med, og kan ikke springe det over, og er nødt til at vælge kolonnen: 
Vil ikke oplyse.. 

• Jeg tror at en af årsagerne til at Kbh er blevet et af turisternes yndlings mål er restaurations og 
barlivet. Det bør vi holde fast i, men det meget sene natteliv, der giver utryghed og sviner og er 
risikofuldt bør begrænses. Og der bør efterlades plads til at også detail butikker har plads til at 
være her. Så hvis der udstedes for mange licenser har detail butikkerne endnu sværere ved at 
overleve 

• Håber at der snart bliver lyttet til skatteborgerne, og at der bliver gjort en indsats mod folk, der 
afholder trancedancefester på barer/steder uden natbevillinger 

• Der er for meget udeservering og dermed afldte effekter. Støj er det største problem 
• Balancen mellem hensynet til gæster i nattelivet og byens egne borgere er især de seneste 5-10 år 

skubbet så langt væk fra borgerne til fordel for larm, urin og natteliv, at man nu ikke længere kan 
leve godt og roligt i Indre By. Københavns Kommune har ofret egen borgere for erhvervslivets skyld 
- "for man kan jo bare flytte væk, hvis man er sådan en landbytosse, der ikke kan tåle larmen". 

• Soho House er etableret i strid med lokalplanen. Soho House fremmer cocainmisbrug og har 
etableret sig som en loge i strid med lokalplanen. Det er en skændsel at politikerne i kbhvns 
kommune har tilladt dette.soho House er i udlandet kendt for at facilitere stofmisbrug og 
lokalplanen tillader ikke at der etableres en loge på Havnegade 44. 

• jeg svarede ja til at bo alene - alligevel insisterede skemaet på, at jeg skulle udfylde, hvem jeg bor 
sammen med... 

• Jeres spørgsmål er upræcise. Man må forvente vis støj og møg i byen men det har taget overhånd - 
i visse dele af indre by- især er partybusserne en stor gene. Udeservering i sommer perioden er 
dårligt reguleret så der er meget larm og umuligt at komme i dialog med barer etx om det. 

• Det virker absurd at kalde det natteliv efter kl 18. Jeg elsker restauranterne - og bruger dem gerne. 
Hverdag og weekend. Også til middag. Men jeg mener absolut ikke, vi skal have flere 
udeserveringer, bevillinger eller fulde folk i gaderne. Må vi ikke godt få lov at leve i byen? Hvorfor 
skal vi terroriseres af stangstive ofte kokainpåvirkede råbende typer ikke bare i weekend, men også 
til hverdag? Det skaber utryghed, stress og manglende søvn. Jeg er utryg, når jeg kommer sent 
hjem, og jeg er træt af pis i porten og larm fra uregulerede steder og nattelivsgæster. Please, lad 
os bo i byen. Rul nogle af bevillingerne tilbage. Udeservering i middelalderbyen til kl 23 Max. Og 
kontroller sig giv store bøder til dem, der ikke overholder støjloft, isolering og bevilling. 

• Indre by skal ikke være festabernes Paradis, dvs man kommer ind fra oplandet for at gå amok i 
sprut og udskejelser... Hvilket nogle barejere spekulerer i....RECOM fx Hilsen fra Bjørn  

• Udeservering: hverdage til kl 22 Weekender 01 
• Jeg savner flere offentlige toiletter. Særligt omkring de populære områder såsom Sønder boulevard, 

parker, havnen osv. Forestiller mig det er effektivt våben mod urinlugt i gaderne, og jeg ser det 



som en kommunal opgave at faciliterer fremfor at lægge ansvaret over på private steder eller 
naturen. Derudover savner jeg flere udendørs koncerter i sommerhalvåret centralt i København. 

• Støtte fokus på at skabe en "rigtig" metropol, som andre europæiske storbyer, hvor du kan nyde 
mad, drikke og kultur, også midt om natten. Det har andre storbyer og det er helt fantastisk. 

• Lad være med af hoppe med på kommunens had mod udesevering. 
• Generelt er støjniveauet accepteret til at blive højere og højere, eks fra Tivoli. Rådhuset støtter det 

til stor gene for beboerne. Det kan vel ikke være rigtigt at Kbh skal være uden beboere 
• Spørgsmålene er sine steder for kategoriske, så man kun kan svare enten ja eller nej 
• Udeservering, dvs borde og stole fylder for meget i gangarealerne her i indre by. Det er nok dejligt 

for nogens indtjening, men jeg mærker ikke noget til deres ekstra indtægter 
• Jeg håber vi kan se en udvikling hvor beboere og natteliv kan samleve med respekt for hinanden i 

fremtiden. 
• At man har mulighed for at skelne mellem sportsarrangementer og kulturelle arrangementer i 

gaden i spørgeskemaet. Der er alt for mange store sportsarrangementer, som lammer hele indre by 
hver uge om sommeren i dagevis. Alle kulturelle arrangementer er forvist til mere perifere 
lokationer. Det er ærgerligt. Vi vil gerne bytte!!! 

• Vi synes det er problematisk at København centrum er ved at udvikle sig til et festmekka. For 
mange støjende barer/beværtninger og for mange steder med udeservering, hvor passage er svært 
pga bredde (kørestole, barnevogne etc) og afstand til parasoller og markiser. Alt for mange turister 
der færdes rundt i byen uden at overholde ganske almindelig trafikregler for gående og cyklister. 
F.eks skulle alle udlejningsbutikker tvinges til at give cyklister et grundlæggende kursus i 
færdselsregler og mange cyklister har ikke evnerne til at cykle. København har udviklet sig til en 
sted på turisters præmisser og ikke beboernes. Det er en katastrofal udvikling at beboerne (der 
betaler en sky høj skat) "tvinges" ud pga turister og manglende parkering. 

• Mere kontrol af lov og orden i nattelivet 
• Jeg oplever, hvor jeg bor (Havnegade), at udskænkningsstederne/spisestederne ikke tager ansvar 

for støj ved gadeservering ved lukketid. Jeg oplever støj fra udendørsservering, der ville have ført til 
indgriben, hvis det forekom indendørs. Det virker som disrespekt/ligegyldighed ift. de 
omkringboende. Det er påtalt flere gange uden resultat. 

• Narkoen flyder i Vestergade og Larsbjørnsstræde. Salget foregår åbenlyst aften og nat. Sådan har 
det været i mange mange år. Kan kun tolke det således, At det må være med myndighedernes 
accept. 

• Hver gang jeg bliver spurgt om min mening, gør Kommunen præcis det modsatte af, hvad jeg har 
ønsket. I ser ud til at ville forvandle København til en gavebutik i Disneyland og bringe så mange 
betalende turister ind som muligt og samtidig gøre byen mere og mere ubehagelig og svær for os at 
bo i. Jeg tror, det meste af byplanlægningen har været kortsigtet, uintelligent og kun rettet mod at 
producere mere indkomst. I burde skamme jer. 

• Jeg bor i Vester Søgade - det var desværre ikke muligt at indtaste det gadenavn 
• Vi har en spændende by som skal have lov at leve! Udeserveringerne er fantastiske og skaber liv. 

De fleste har styr på gæster og støj - dem der ikke har skal have en gult kort! Oprydning og 
renhold skal fastholdes på et højt niveau og glas og flasker - pizza og engangsemballager skal 
reduceres som affald i gaderne. 

• De sidste 10-15 år har livet i Indre by ændret sig meget. Især på grund af den voldsomme stigning 
i antallet af turister - især i gammelholm og Nyhavns områderne. Det er blevet en stor gene for os 
beboere, der lever og har en hverdag i indre by. Vi er mange, der dagligt føler os genereret af det, 
og alle de mange forurenende turistbusser. 

• Der er område af indre byen jeg aldrig ville gå igennem om aften og natten. f.x. Strøget, 
Gothersgade og Pisserenden. 

• Efter at have svaret "Ja" til at jeg bor alene, blev jeg på næste side spurgt hvem jeg boede sammen 
med, valgte "ønsker ikke at angive", og fik derefter ikke lov til at angive min gade. Jeg bor alene, i 
Sølvgade :) 

• Der er også problemer med hærværk og graffiti som man kunne have taget med 
• Der er en fejl i jeres skema, da der skulle have stået fra 10-20 år som svarmulighed. Men der står i 

stedet 1-20 år... Personligt har vi boet her i 16 år Hvor længe har du boet i Indre By? Mindre end 1 
år 2 - 5 år 6 - 10 år 1 - 20 år 21 år eller flere 

• Kunne ikke skrive jeg bor i klerkegade 
• Jeg har boet inde i byen i de seneste 40 år og derfor været vidne til, hvordan de indre dele er blevet 

stadig grimmere, og stadig mindre egnet til at bo i. Den del af byen synes helt overladt til 
nattelivsindustrien og turistindustrien, som begge er skånselsløst ligeglade med lokalbefolkningen. 
Til dem, der ikke husker Soyakagen, kan jeg meddele, at Kommunen heller ikke dengang greb ind 
fordel for beboerne, men stort set passivt lod sagen hvile, til virksomheden lukkede af sig selv 10 år 



efter den farlige eksplosion. Det er forstemmende tydeligt, at Kommunen nu tilsvarende er helt 
passive overfor ovennævnte industrier (hvoraf førstnævnte tilmed i uhyggelig høj grad er 
gennemsyret af kriminelle netværk, hvidvask etc.), og lader hånt om beboernes mulighed for at 
leve i byen. Ja, ikke alene er Kommunen passiv – men tilskynder og faciliterer yderligere rovdrift på 
byen. Det er klart, at byen også er "kommers og industri", men indre by er reduceret til en stor 
festzone - som breder sig (!), og det er – trods benævnelsen – en meget trist og monokulturel 
industri at bo i. Hertil larmer den, lugter den, og tiltvinger sig ret på borgernes bekostning (for 30 
år siden kunne jeg gå med mine børn i barnevogn overalt i mit kvarter – nu er der ikke en hel 
gadestrækning som kan passeres, gader skal krydses i zigzag fra blok til blok for at komme frem). 
Kommunens villighed til at håndhæve et mindste mål af hensyn fra denne industri synes helt 
fraværende: massiv udendørsservering (med CO2-groteske varmelamper), blokerede fortov 
(plantekasser som markerer private imperialiseringer af fællesskabets ejendom) og der er 
tilsyneladende næsten ubegrænsede muligheder for turistindustriens til at anvende det fælles rum 
til egen vinding: hotellernes lånecykler, opstablingen af udendørs møblementer under store 
presenninger osv. Den grænseløse selvfølelse, hvormed denne samlede industri fylder, larmer og 
forurener – og tilmed skæmmer: Sankt Annæ Plads var engang en smuk, elegant og lidt distant 
passage altid vindomsust og stille, du er den velmenende renoveret og ligner en afdeling af et 
indkøbscenter i Dubai, den er pisse irriterende for både bilister og cykellister (fordi de deler en for 
smal fælles vejbane), til gengæld kan turisterne i et par varme uger boltre sig på to meget brede 
fortov mellem mange festlige indhegninger af visnet buksbom i terrakottakrukker med tilhørende 
udeservering; eller Nyhavns solside, som var smuk, da der var skråparkering langs bolværket og 
husene stadig kunne ses, og det var sådanset også helt fint da udeservering foran et mindre antal 
af husene begyndte – i sommermånederne (!), nu er udeserveringen en årstidspermanent blokering 
af hele gaden: grim, trist og forstemmende. Bestræbelser på fredninger og bevaringer og 
fastholdelse af historiske byrum og bymiljøer men al den pietetsfulde og omtænksomme regulering, 
det indebærer, virker helt futile, når de finder sted i et totalt løssluppen og dereguleret ragnarok af 
amok-underholdnings-kapitalisme. Skolebørn, som forgæves og desperat ringer til politi og 
støjlinjen for at kunne sove natten inden eksamen – mens baren fyrer musik af ud juninatten. 
Damen, som græd til et borgermøde om natteliv, fordi ingen ville gribe ind overfor det støjhelvede, 
som var flyttet ind i hendes gård og reelt efterlod hende med en ubeboelig lejlighed (og en stor 
gæld) – mens de arrogante damer fra borgerrepræsentationen heller ville tale om deres bekymring 
for, at deres alt for unge døtre måske kunne blive udsat for chikane i nattelivet (man tænkte: hold 
dem i Valby til de er store nok!). Naboerne, som er nødt til at køre ud af byen hver søndag, men 
som fire gange om året er fanget i deres kvarter eller alternativt er fanget udenfor indtil mandag 
efter 06 – mens Royal Run eller Iron Man eller et tredje arrangement raser i gaderne med høj 
popmusik i et orgie af plastaffald og heppende tilskuere til over midnat. Vi voksne mænd, som 
tænker: her har min familie boet i 7 generationer, gået i skole, stået i lære, taget uddannelser, haft 
fabrikker, forretning – og følt sig som borgere i byen, som de bidrog til og nød godt af – nu føler jeg 
mig i stigende grad som en hjemløs statisk i et cirkus, som ikke er for mig eller min nabo, men for 
flyselskaber, hotelkoncerner og restauranternes rockerbagmænd. Jeg tænker også på, at min tip-
tip-oldefar, skræddermesteren, havde vægter i gaderne om natten helt til han døde – og at bystyret 
dengang forsøgte at udvise en autoritet til fordel for fællesskabet … så byens borgere i det mindste 
kunne sove om natten. Undertiden ville jeg ønske, at vi beboere kunne bede om en tom mark ved 
Roskilde Fjord og flytte dertil med et par af de store institutioner et residenspalæ, folkestyret, 
departementerne og et par biografer, seks teatre, tre kunstmuseer, et operahus og et koncerthus 
og Rundetårn så overlade resterne til turisterne og teenagerne fra forsæderne. Det var alle parter 
måske bedre tjent med. 

• København er fantastisk by med et fantastisk bymiljø og aften/natteliv. Udeservering m.v. er en af 
årsagerne hertil. I må endelig ikke tage det fra os, der bor i og elsker byen, for netop det som byen 
kan tilbyde :) De få gener der kan opleves fra byen skyldes druk-kulturen, mere end noget andet. 
Det er derfor ikke bylivet, men adfærd der skal ses på :) 

• det skal bare være mere sikkert at være trans i nattelivet please :( 
• Gothersgade er en partyzone om natten. Men gæsterne kommer alle udefra. Vores datter og venner 

ville aldrig nedlade sig til at besøge så tarvelige steder. Føler Københavns kommune en 
forpligtigelse for at være druksted for storkøbenhavnske unge??? 

• Der er en god afvejning af tilbud i Nyboder/Frederiksstad kvarteret. Vi har ikke umiddelbart nogle 
problemer med støj i Nyboderområdet - balancen mellem udbud og efterspørgslen, samt 
ordenheden hos udbyderne er fin. 

• jeg oplever ikke generne ved nattelivet er lige så store som alle de stadig stigende og større 
arrangementer der lukker København ned. Der udvises ingen hensyn overfor borgerne. 

• Der skal indskærpes så ude serveringen slutter tidligere og der værtshuse lukker senest kl 2:00 



• Jeg svarer at jeg bor alene, men næste spørgerunde spørger i om hvem jeg bor sammen med? Og 
jeg SKAL svare for at komme videre. Så der er vist en fejl i skemaet. 

• København er en dejlig levende by og Københavns Kommune gør det godt. Kulturlivet er godt. Men 
der bygges for meget, for hurtigt og for tæt, så der ikke er plads til byens beboere udendørs på de 
gode sommerdage. Der sidder folk alt for tæt på pladser og stræder. Hvor skal der stilles flere 
borde op til udeservering? Det var f.eks. en katastrofe, at Papirøen blev lukket. Her sad folk og nød 
aftensolen og havbrisen på sommeraftener. Nu er de klemt sammen i skygge på det lille 'Broens 
køkken' - Måske er dette grunden til at Socialdemokratiet mistede 100 års flertal i 
Borgerrepræsentationen, fordi de parkerede Byens udvikling i By&Havn, hvis formål er at optimere 
indtjeningen (=bygge tæt, på de bedste pletter) 

• Godt I kigger på det. Især Gothersgade er ved at være en skændsel for indre by eller måske 
nærmere KBH generelt. Den bliver i indre by folkemunde kaldt Jomfu Ane gade 

• Mere rengøring i gaderne 
• Meget taknemmelig for dette spørgeskema er kommet i verden!:) Støj og fest er ved at ødelægge 

Indre By. Jeg er 23, opvokset i kvarteret og støj fra nattelivet har altid været et vilkår for at bo i 
kvarteret men de seneste år er det blevet fuldstændig uholdbart. I vores andel er 4 familier flyttet 
bare i år og de nyindflyttede er allerede igang med at bytte sig væk:( Dette forværres yderligere af 
det manglende ansvar Københavns Kommune har taget overfor den stigende gennemtrafik af biler 
alle døgnets timer der kvæler kvarteret. De gamle gader med Københavns smalleste fortove kan 
ikke både danne rammer for et stigende populært kvarter blandt turister, et kvarter med livskvalitet 
for de lokale, et kvarter hvor tusindsvis af borgere fra andre bydele kan feste og støje hele natten 
og samtidig være offer for massere af gennemkørende biler, varevogne og lastvogne. Gør Indre By 
fri for gennemkørsel, sæt en begrænsning på antal af renoveringer i kvarteret på samme tid så det 
ikke overtages af håndværkernes varevogne og indfør en massiv kampagne mod støj og 
utryghedsskabende diskoteker og måske endda minimere antallet af diskoteker! Så kan Indre By 
måske reddes:)) 

• Ift at man skal leve med gener i byen, så er jeg enig i at jeg/vi/man ikke kan forvente fuldstændig 
ro og landlig idyl - men jeg synes godt vi kan stille krav/ønsker til fællesskabet. F.eks. ejer jeg ikke 
en bil og elsker at cykle, men jeg 'hader' når mange turister og fastboende skaber usikkerhed ved 
uopmærksom og farlig kørsel - det kan vi helt sikkert gøre bedre :-) 

• Ja, der er desværre igen fejl i jeres skema. Bl.a. får man en fejlmeddelelse, når man har skrevet sit 
gadenavn (korrekt). Man er derfor nødt til at vælge ‘ønsker ikke at oplyse’ for at komme videre. Det 
er blot ét eksempel - glæder mig til den dag, jeres spørgeskemaer er ordentligt gennemarbejdede. 

• Problematisk at så meget af gangarealerne er fyldt med borde og stole 
• Alt for tit er der regler for bylivet, der bliver gjort absolut minimum for at overholde. Har selv haft 

støjvagter kommende hos mig igennem 5 år +/- og der er stadig ikke sket noget som helst. Barer 
og spillesteder kan/kender alle måder de kan snige sig uden om og kommunen gør ingenting. 

• Syntes at natteliv høre til i en storby men det skal ikke gå amok og blive usselt … 
• Det er dårligt tænkt. Eller rettere, det er slet ikke tænkt. Der er ingen synlig plan. Beboere (ja det 

er os der betaler skat i kommunen), må acceptere at folk der typisk kommer udefra for at være 
kunder i nattelivet, har forrang for os i samtlige af kommunen dispositioner. Ligesom at man har 
Tivoli eller Dyrehavsbakken, bør nattelivet også samles i 'hubs' i passende områder (dvs uden 
beboelse). Det er lettere at håndtere - politi skal patruljere et mindre område, renhold skal fokusere 
på et mindre område, slitages er i et mindre område, og festen vil kunne skrues op på det niveau 
som restauratørerne og deres kunder foretrækker. Det er komplet ulogisk og tåbeligt at blande 
natteliv med beboelse. 

• Venligst stop med at nedlægge parkeringspladser. Det er snart umuligt at finde en plads når man 
kommer hjem fra arbejde. 

• Københavns kommune gør det så godt, men kontinuerligt at blive ved med at nedlægge 
parkeringspladser, der gør det umuligt for folk at parkere i Kbh, som ikke arbejder i byen bevirker, 
at flere og flere af vores venner og bekendte søger ud af byen nu incl. os selv. 

• Jeg oplever, at stoffer, alkohol og meget unge mennesker fylder alt alt for meget omkring Nørreport 
st. og Gothersgade. Det bliver så slummet. Det er virkelig ikke en hensigtsmæssig kultur at 
understøtte. Det må være muligt at være ung og festlig og nysgerrig og engageret uden at det skal 
foregå i sådan et miljø. Måske ku’ de fine kulturhuse i Roskilde danne inspiration for mere 
stimulerende appeller til unge, så der er alternativer i byen til de kapitalstærke 
natklubarrangementer? 

• Forslag: kunne man opfordre restaurant/klub ejere til at bede deres gæster dæmpe sig når de står i 
kø for at komme ind eller er ude for at ryge?? Måske skulle man gi' bøder?? -især på hverdage! -
Kunne man opfordre til at dæmpe hyl og skrig ved løbearrangementer, efter kl. 21:00 (løbe 
arrangementer er ofte søndage eller hverdags aftner) 



• Det er godt med “fest-zoner” fx. Gothersgade, hvor der har været barer i årtier. Eller Kødbyen, hvor 
ingen bor er genialt. Det er problematisk, hvis fx Borgergade bliver fyldt med natteliv, fordi 
beboerne ikke har købt lejlighed med den præmis. Så hold nattelicenserne samlet :-) Jeg cykler 
gerne til Kødbyen eller Reffen, hvor vi kan larme :-) 

• Tak for undersøgelsen. Håber der kommer mere spredning, så indre by aflastes. Ikke mindst for 
enorme mængder af turister. 

• Det nytter ikke noget at behandle beboerne i Indre By som, at “enten må man acceptere storbyens 
gener eller flytte på landet”. Det er ikke binært. Og det skal være muligt som mennesker og familier 
at kunne have en hverdag, hvor man kan sove, få gæster, håndværkere osv. Hvis folk ikke kan bo - 
og leve! - i Indre By, bliver det bare en kulisse for turister og fulde folk. 

• Jeg svarede ja til at jeg bor alene, næste spørgsmål var hvem jeg bor sammen med - ingen af 
mulighederne gav mening, jeg blev nød til at svare at jeg ikke vil svare på det. 

• Jeg kan ikke udfylde gadenavn med mindre jeg tillader sporing… så valgte ikke at oplyse 
• der har sneget sig en fejl ind i spm: bor du alene?: ja det bliver opfulgt af hvem bor du sammen 

med?: 
• Sæt en stopper for party-busser der kommer væltende fra Farum og lignende - og larmer eller 

læsser deres indmad ud :-) 
• Det bør overvejes, hvilken by, vi ønsker at have. Skal der være plads til familier og ældre, eller vil 

vi have en by for turister og fest? Som det er nu, er det svært for mange at bo i Kbh. 
• Sp. 2 Bor du alene? - svaret er 'ja', men går videre til sp. 3 - Her SKAL man besvare hvem man bor 

sammen med!!! Dårligt spørgeskema iøvrigt. Ikke plads til nuancer/kommentarer. Normalt synes 
jeg godt om spørgeskemaerne fra kommunen, men denne gang er spørgeskemaet udført dårligt - 
og det skyldes ikke bare sp. 2. 

• Det er OK for kommunen at stille sig frem og åbentlyst sige at man MÅ forvente at der kan være 
larm og postyr, når man bor inde i byen. Skal det ende i ragnarick? Naturligvis ikke, men hvis Kbh 
skal være en metropol med international tiltrækningskraft, så nytter det jo ikke noget at byen bliver 
kørt som en landsby hvor det primært er de gamle og dem der råber højest man indretter sig efter. 
Nej. Stå fast ved at Kbh er en storby og så er der nogle ting man må leve med. 

• Som cyklist er der trængsel og alt for mange elcyklister der kører 40 km I timen! Mad udbringnings 
knallerter der ikke overholder regler. Det hersker rent anaki på cykelstierne. Og sidst - en 
katastrofe hvis ikke de enkelte kommuner må bestemme og planlægge regler i de enkelte 
kommuner. Helt forkert hvis staten skal sætte regler op om vejes trafik i byerne. 

• Jeg mener, at man må tåle en vis gene ved at bo i byen i form af støj, affald og trængsel, men ikke 
i et omfang der forhindrer en normal tilværelse. Fx, at man langt de fleste nætter skal kunne få en 
uforstyrret nattesøvn 

• København er blevet til et stort Tivoli Håbløse trafikale forhold for lokale bilister, på grund af 
bilfjendske kommunal politikere 

• Mange flere udeserveringer og bedre forhold for dem der har dem 
• Jeg bor i indre København, Middelalderbyen og i spørger fx ikke til parkeringsmuligheder, som jo er 

umulige 
• Alt for mange løb og events i København til stor gene for beboere. Endvidere frækt at 

Grønnegårdsteatret kan få lov at spille alt for højt med stor nabo gene 
• Jeg synes, det er dejligt med liv i byen og at der bør være plads til det, men at man i nogle 

områder, fx Indre Gothersgade og Vestergade måske godt kunne skrue lidt ned for andelen af helt 
sene bevillinger. 

• Byens beboere bør prioriteres parkering kulturelt og offentlig ordentlig opførsel. Mange tager til 
København for at fyre den af uden ansvar og tager væk. Byens forbrugere 

• Det er de rå shots udskænknings steder i feks Vestergade mm, med deres natbevillinger og 
slagsmål og salg af stoffer, der er problemet, især fra torsdag til søndag der er problemet ! Der er 
alt for mange værtshuse med natbevillinger i Latiner kvarteret . Det er ikke de hyggelige 
restauranter og caféer med udeservering ..der udgør noget stort problem .. 

• Jeg kan godt lide bylivet, og at feste. Jeg synes bare godt at vi, der bor i de mere besøgte bydele, 
gerne skal have indflydelse på vores lokalmiljø. Det bliver altid præsenteret som enten eller. Flyt 
eller luk, men det er jo ikke en god løsning for hverken den ene eller anden part. Og så er det også 
borgerne der skaber liv og tryghed i dagtimerne i København, det liv skal man virkelig værne om. 

• Jeg synes generelt at Københavns kommune gør et flot stykke arbejde ifht at få ryddet gaderne 
efter nattens “fester”, OG jeg mener at det vil være på sin plads at pålægge arrangørerne, altså 
barer, natklubber og andre der holder nattelivet i gang, en afgift der økonomisk opvejer udgiften i 
den forbindelse. De er mange om regningen, og fortjenesten er stor. 



• Der er fejl i den sidste del. Jeg skriver, at jeg bor alene og på næste side, skal jeg skrive, hvem jeg 
bor sammen med. Det er ikke muligt at undgå at taste. Derfor er det mest korrekte at svare: 
Ønsker ikke at oplyse. 

• Hvordan forhindrer vi bilræs i gaderne i Indre By? Og hvem har dog givet tilladelse til larmende 
partybusser i gaderne - dem har Fanden da skabt! 

• Der hviler en dejlig ro i vintermånederne, forud for et rent helvede af larm sen aften/nat fra torsdag 
til natten til søndag. Vi elsker sommeren, MEN føler os jagtet af alkoholiske lyde og til tider de store 
BAS-højtaleres pumpen. 

• Der er ALT for meget servering i indre by, nørrevold og indre Nørrebro - det giver problemer med 
støj, lugt, affaldsafhentning, bræk, pis og vild og andre afledte effekter af drukkultur - samt 
trængsel på fortove, trafik, stofsalg. 

• Jeg synes fordelingen af 1-2 gange om måneden eller 3-4 gange om året er underlig. Der mangler 
en position i mellem. Jeg synes, der mangler noget om, de zoner, hvor der pludselig er opstået 
natteliv. Fx er Kgs Nytorv enden af Gothersgade megarøv at bevæge sig i om aftenen. Det er 
ubehageligt og beskidt og forholdsvist utrygt. Der mangler spørgsmål ifht tryghed og natteliv. Det 
er super ubehageligt at bevæge sig i de meget intense nattelivszoner som fx Gothersgade og 
Nørregade/vestergade torsdag-lørdag aften - der er rigtig meget uro og mange fulde mennesker. 
Jeg har ikke lyst til mit teenagebarn skal være der og jeg har ikke lyst til selv at være der. Jeg 
savner også noget om den måde, som klubberne varetager opgaven på. Flere steder fx sværtegade 
bliver fortovene spærret af med reb inden klubberne åbner. Det er en unødvendig privatisering af 
det offentlige rum og det irriterer mig, at jeg som beboer bliver henvist til at vade ud på vejbanen, 
fordi nogen skal feste flere timer senere. 

• undgå partyzoner 
• Som nævnt er det største problem at der er trængsel -- alt for mange mennesker, især turister. 

Specielt er det til stor gene at de ikke er vant til at cykle og færdes i områder med cykelstider. 
• Generelt ville de fleste af de gener vi oplever kunne afhjælpes med mere politi, oprydnings 

personale 24/7. 
• Please lad være med at omdanne byen til en stor fest zone. 
• Jeg har som udgangspunkt ikke noget imod der er et natteliv, men der skal være en fornuftig 

balance. Det kan ikke være rigtigt at fastboende skal leve med de gener nattelivet uvægerligt 
medfører flere dage om ugen, uge efter uge. 

• Der er en fejl i spørgeskemaet. Når man angiver, at man bor alene, kræves der alligevel i næste 
spørgsmål, at man skal angive hvem man bor sammen med. Dog kunne jeg komme videre ved at 
bruge 'ønsker ikke at oplyse'. 

• Luk for nye / fornyelse af bevillinger i party gader som f.eks. Gothersgade. Få det sene natteliv 
spredt ud over hele byen. Det vil stoppe meget af den støjende “ trafik” af fulde mennesker i 
gaderne, der vælter rundt fra det ene sted til det andet. Hvis de skal at gå en længere tur eller til at 
taget taxa / bus for at komme rundt, så mister de lysten til at surfe rundt fra sted til sted. 

• Nej 
• Spørgeskemaet mangler spørgsmål om de mange turister i korttidsleje Airbnb boliger. 

Døgnbelastning af turister i private boliger. 
• Ja, få lukket ned for alle de airb&b der er mange lejligheder, som har airb&b gæster forår -sommer 

-sensommer Unge mennesker mangler boliger- vi mangler ikke flere turister 
• Glemte at nævne - parker. Kongens have er om sommeren forvandlet til et drukhelvede. Jeg 

oplever et Indre By der bliver styret meget lidt på beboernes præmisser men istedet på besøgendes 
fra nær og fjern...det er helt forkert efter min mening. København er unik som en historisk storby 
hvor der stadig er en levende, beboet bymidte og det presser man voldsomt ved at prioritere gøgl 
og fadølstemning, turisme og disko over lokalsamfund, lokalt ejerskab og kreative kræfter. 

• Spørgsmål 6 kan misforstås. Hvordan skal man for eksempel svare, hvis man synes udbuddet netop 
er for stort i Indre By?..: Hvor tilfreds eller utilfreds er du generelt med udbuddet af aktiviteter og 
tilbud i nattelivet i... Spørgsmål 11 kan ikke besvares retvisende, da der er så mange tilbud i flere 
kategorier, at hele skalaen fra sølle til high-end er repræsenteret: Hvordan oplever du generelt 
kvaliteten af følgende aktiviteter og tilbud i nattelivet i Indre By? Spørgsmål 13 er misvisende, men 
bekræfter at det sene natteliv er synonymt med alkohol: For at etablere en bar eller et diskotek, 
der har åbent efter kl. 24.00, skal man ansøge om en nattilladelse fra Københavns Kommune. Der 
menes vel natbevilling? Spørgsmål 14.1 og 14.2 kunne jeg ikke besvare: 14.1 Der bør oprettes flere 
områder i København (f.eks. Kødbyen), der har til formål at danne rammen for fest og natteliv: 
Hvis for at flytte druksteder væk fra beboelse, ja. Hvis for at lave mere natteliv: nej. Hvis der skal 
etableres flere barer og diskoteker i København, bør det prioriteres at placere dem i bydele, hvor 
der i forvejen ikke er mange nattelivsaktiviteter: Hvis sammen med beboelse som her i 



Middelalderbyen, bestemt nej. Hvis ubeboede områder som Kødbyen, ja. Man kunne yderligere 
have spurgt ind til beboernes oplevelse af Støjvagten, Natteværterne og Tryghedsvagterne 

• Store skibe med turister er meget generende Turistbusser ligeså 
• Jeg har gennem de mange år jeg har boet i København oplevet en stadig stigenden udvikling i 

nattelivet samt følgerne af det. Det er blevet meget mere utrygt og uhyggeligt at færdes. Det flyder 
med stoffer og alcohol, og man møder tit folk der det hammer stive eller høje på det ene eller det 
andet. Går man i supermarked i en weekend møder man kun unge der køber alcohol, og der er nu 
kommet en masse tourister til der deltager i festen. vi har i mange år flytte fra bydel til bydel (eller 
flygtet) for at få noget fred og nattero. Syntes at København skal være en by for alle ikke kun en 
festplads for unge. 

• / 
• Jeg synes der er givet alt for mange bevillinger til barer, musiksteder og diskoteker i indre by. 

Omfanget af udeservering er alt for stort og møbler og gæster optager og spærrer fortove. Barer 
skal lukke meget tidligere end i dag 

• I dækker der meget godt, kan godt lide der er glade mennesker omkring os, men de mænd som 
står og tisser op af døre og vinduer er vildt generende. Snus poser er bortkastet uden hensyn til dyr 
og miljøet og opkast i stride strømme.....ulækkert 

• 0 
• Det vil være godt, hvis man fik sat en begrænsning på antallet af barer/ værtshuse i indre by, da 

nogle gader som fx Vestergade er blevet en total festzone med megen larm og meget unge der 
drikker sig fulde mm. 

• Der er alt for mange turister og turistbusser omkring sankt Annæ plads Nyhavn Marmorkirken og 
Amalienborg 

• Luk for nattelivet kl 02:00 som mange andre steder i Europa. 
• Restautørerne, kiosker, pizzaria osv burde rydde bedre op efter deres kunder- måske et klip i 

bevilling? 
• Det er gået for vidt. Nattelivet er blevet cool business med profitmaksimering for øje, og det skabes 

ved at få gæster til at købe (og drikke) mere alkohol. Og når alkoholen går ind går forstanden ud. 
Balance er kodeordet. Vi der bor her, ønsker jo hverken at bo i en død eller hjernedød hovedstad. 

• Udendørs cafe hos Hotel Sanders larmer 24 timer i døgnet med larmende gæster, lastvogne der 
læsser af og på, taxi i tomgang og fulde. Vores dobbelte ruder kan ikke skærme os fra al den larm 
og konstante 24 timers aktivitet og uro, 7 dage om ugen! Kunne de ikke lukke en dag om ugen? 

• Det antal bevillinger i har givet er ødelæggende for vores by. Og i er klart ikke interesseret i at der 
bor mennesker her inde i indre by. Men det er ikke en rigtig by som tiltrækker turister hvis der ikke 
er lokal liv. Så lade verden turister eller natteliv ødelægge det for os der bor her og er helt 
almindelige mennesker. I øvrigt så mangler der aktuelle svarmuligheder på spørgsmålet om hvem 
man bor sammen med. Og nær I har så lidt fantasi så skulle i måske bare lave et fritekst felt. 

• Tak for at vi bliver spurgt. 
• Kunne nattelivet ikke finde sted langt fra beboelse f.eks i Nordhavn? 
• Beregn om indtægterne fra barer og klubber skæpper i Københavns kasse, eller om bartenderen 

betaler skat i Herlev, klubejeren bor i Næstved. Betaler pizzariet skat? Har København flere udgifter 
til oprydning efter pizzabakker, glasskår og stofmisbrug end indtægter? Motivér Holte og Lyngby til 
at skabe et bymiljø hvor de unge gider danse og drikke øl. Er det virkelig det miljø vi vil vise frem til 
turister? Kommer turisterne for at købe øl i Rekoms filialer? Hvem ejer Rekom? Kommer turisterne 
for bedre kvalitet? 

• Balance 
• Beboerne får mindre og mindre indflydelse i det kvarter de bor i. Mange års erfaring viser at ethvert 

beboerforsøg på af få indflydelse på f.eks. nattelivet i deres område er dømt til at mislykkes. 
Kommunen har allerede sammen med nattelivets aktører besluttet hvordan nattelivet skal være og 
det står, trods nok så mange klager og protester, åbenbart ikke til at ændre. Beboerindflydelse er 
kun et begreb der af kommunen bruges ved festlige lejligheder og har ingen betydning i 
virkelighedn. Vi har nu forsøgt i flere årtier uden resultat. Vi har desværre intet at takke kommunen 
for, hvor gerne vi end ville. 

• Udendørs cafe i vores gade skaber larm 7 dage og nætter om ugen. , larmende gæster, konstante 
biler og taxi i tomgang, lastvognslevering, 7 dage om ugen. Vi har partylarm 24 timer i døgnet. 
Ikke engang 1 dag om ugen har vi ro. Det slider! Vil I presse os ud af byen? 

• Mærkeligt at jeg ikke kunne skrive mit gadenavn i undersøgelsen uden at det blev betragtet som en 
fejl - forsøger her Dag Hamnarskjölds Alle 

• Husk, hvem der er skatteborger og stemmer til kommunalvalget. 



• Spørgeskemaet er selvmodsigende: når man har svaret at man bor alene, skal man herefter svare 
på hvem man bor sammen med - og man kan ikke komme videre uden at svare på dette - åbenlyst 
meningsløse - spørgsmål!!! 

• Bor i Peder Skrams gade 
• Natteliv kan betyde så mange ting. Og det er især i natten at man ser mange kreative miljøer 

blomstre. Jeg synes det er dejligt at gaderne er fyldt med liv og efter at have boet i indre by som en 
ung kvinde i 7 år har jeg aldrig haft nogle ubehagelige oplevelser. Jeg elsker de små alternative 
steder som man ser i kødbyen, h15, den anden side, ikke åben osv. Det er med til at understøtte 
byens sjæl og kreative miljøer. Man skal understøtte de ildsjæle som vil lave et fedt sted og ikke 
retsforfølge dem som man så med ny lille klub der var et fantastisk samle punkt for kultur! Det er 
sådan en skam at det skal gøres så svært for alle de ildsjæle der brænder for at fremme byens 
kreative miljøer og skabe steder hvor unge kan mødes uden at det behøver at koste det hvide ud af 
øjne. 

• Jeg bor ik' hos min forældre. Bor alene... dette var ikke en svarmulighed. 
• Ja - vær sød at får sat en stopper for den kæde af rædselsfulde discount barer i især Vestergade. 

Jeg kan ikke gå fredeligt igennem med min hund fra onsdag til søndag! Det er simpelthen 
rædselsfuldt. Jeg forstår ikke at REKOM kan få lov til at ødelægge hele middelalderbyen med billig 
sprut, slagsmål, stoffer, glasskår og opkast overalt!?!!! 

• ja, jeg har mange. meget er fint i indre by, men støjen skal ned. vi kan ikke sove om natten. 
• Rygeloven har skabt meget støj, da fulde mennesker larmer når de står udenfor og ryger. 

Dørmands kravet for små værtshuse er absurd! Hvorfor straffe hvor der ikke er problemer? 
• Synes bare det er vigtigt at stederne ikke bare etableres, men dem der flytter ind skal være med på 

præmissen om at der kan forekomme larm i weekenderne. Og nej, jeg er da også helst selv foruden 
larmen, men den skal være et eller andet sted, og så må man lade være med at bo på gothersgade 

• Akut behov for kontrol med og nedbringelse af kørsel i indre by mellem 21-03. Vi beboere oplever 
meget ofte ubehagelig kørsel med hurtige biler, ofte med udenlandske nr. plader. Dette foregår på 
alle dage, men særligt torsdag til søndag aften. Indre by bruges som plads for gaderæs og eftersom 
dette ofte og tydeligt er meddelt kommune og politi, sker der absolut intet for at hjælpe beboere. 
Dette medfører fraflytning af fastboende med mindre skattegrundlag som følge. 

• Elsker at bo i byen fordi her er liv hele døgnet 
• Bor i et område hvor den daglige omgang med Turistbusser er eskaleret voldsomt - Så vi reelt har 

aggressiv traffik i løbet af dagen. Også om aften har vi restaurant gæster der sidder og larmer til 
midnat.. Vi er ikke langt fra at man ikke kan bo i indre by længere 

• Indre by har udviklet sig til en trist bydel indrettet til turister og teenagere, som vil på bar. Barerne 
er drevet af store kæder uden interesse for andet byliv end druk og bræk. 

• Der er stort set intet natteliv hvor jeg bor 
• Jeg har boet hele mit voksne liv (18+) i KBH og der har ALDRIG været SÅ mange udecafeer som 

nu. Vi bor i indre by og det er vi rigtigt glade for. Frederiksstaden er en skøn oase og det håber vi, 
der har boet har i over 30 år, at det fortsætter med at være. Vi har lagt mærke til at et område 
omkring Borgergade (krydset ved Fredericiagade/Borgergade) er gået helt amok om aftenen. Der er 
jo decideret fest hver aften. Det frygter vi nu er ved at ske her i vores kvarter. Botega Barlie har 
gæster ude/udeservering hver aften. Framé holder ofte fester ude på gaden om aftenen med høj 
musik. Apotek 57 og Atalier September har lange køer hver dag på gaden/udeservering som både 
larmer og generer os beboere. Alle deres rygere generer i øvrigt også. Desuden er der al 
vareleveringen der også støjer på ukristelige tider af døgnet. i 2025 kommer der ny restauratør i 
det nuværende Kokkeriet. De har også anmodet om udeservering, og os der bor der partshøres ikke 
en gang. Man må sige at den andelsbolig man købte en gang ikke længere er den samme, da man 
skal i regne meget mere støj end tidligere. Vi har 80 andele og området er præget af beboelse og 
ikke udeliv og/eller kontorlokaler, hvor der ikke er nogen om aftenen. Tilladelse til udeservering bør 
kun gives i områder med mindre beboelse og mere erhverv. Ellers må der være et maksimum db og 
klokkeslet, så os der betaler skat i kommunen og skal passe vores arbejde her, fortsat kan bo her i 
nogenlunde tålelige forhold. Vi er med på at der også skal være liv i byen, men problemet er alt det 
der følger med: Rygere på fortove dvs højlydt og fuldemandssnak, vareindlevering, personalet der 
går hjem sent og larmer, gæster der skal videre i byen med taxa, folk der opholder sig i 
gaderummet på trapper ved opgange mv. Vi opfodrer til at der ikke gives tilladelse til udeservering i 
beboede områder, da det er til kæmpe gene. Forestil dig at bo ud til det? Det ville du/I heller ikke. 
Et hjem er din base hvor du lader op og kobler af i rolige omgivelser. Desuden ser vi det som et 
kæmpe problem hvis der ovenikøbet er økonomi forbundet mellem restauranter/barer/cafeer. 

• Nattelivet er meget voldsomt i mit kvarter 
• Kunne ikke få lov til at indtaste adresse: bor i Sankt Peders Stræde 



• Vigtigt at prioritere at byens beboere ikke udsættes for gener - særligt støj. Vi bor her!! Nattelivet 
har udviklet sig til en vild festivalplads for folk som ikke bor i byen, og hvor profit er prioriteret over 
hensyn. Gå en tur i nattelivet og oplev det ved selvsyn!! 

• Man kan ha fester og barer o.l så længe man ikke har vinduer og dører åbne med musik for fuld 
styrke. Desværre bliver ofte musikken højere og højere. Vi boede i samme ejendom med en 
natklub- de åbnede brandexit dørene hver 10 min med fuld musik til kl 4-5 om morgenen 6-7 dgr i 
ugen. Klager førte ikke til bedring. Der må være et offentlig sted som kan ivaretage tilfelder som 
dette. Udlejere har jo også natklubberne som kunder og er modvillige til at gøre noget. Der hvor vi i 
dag lejer er der ingen vagttelefon i tilfelde støj. Søvn er vigtig!! Men det er også godt ar leve ude i 
byens mange gode tilbud!! 

• synes det er vigtigt at holde gang i nattelivet og samtidig sørge for, at nattelivet generer så få 
beboere som muligt. 

• Der bør være en form for dialog med beboerne ifb med bevilling af udeservering og sene 
åbningstider. Vi boede ovenpå en butik der blev til en bar, og lejligheden var indrettet så man ikke 
kan sove i andre rum end ud til gaden. Det skaber unødvendige konflikter og selvom man bor i 
byen og er vant til larm, har det stor betydning for ens hverdag og arbejdsliv når der pludselig er 
fulde folk i gaden til kl 02 hver nat. Støjvagten er underbemandet og har ikke nok beføjelser, så 
restauratøren var (i vores tilfælde) ligeglad med alle henstillinger. 

• Det er eksploderet og er voldsomt. Jeg føler mig utryg når jeg går hjem fra metroen sent om aften 
ex. Kl 23. Jeg har boet her i 30 år men siden covid nedlukningen er der sket et skift. Det er som om 
retten til at gå i byen og drikke på gaden er vigtigere end min ret til tryghed og respekt 

• Inter by skal ikke kun være for fest og turister. 
• Med udeserveringerne og et stærkt stigende antal spiritusbevillinger, er det som om man i 

kommunen ønsker at ændre borgernes gennemsnits alder til 35-40 år. Ældre borgerer og 
pensionister er uinteressante og dertil henregnes til som udgifter. 

• Jeg synes det er rigtig fint med natteliv, hvis man kunne begrænse støj- og affaldsgener i højere 
grad. 

• Jeg synes ikke, at løsningen på at nedbringe gener er at begrænse tilladelser til udskænkning. Det, 
jeg oplever som den største gene, er opkast ved porten hver eller hver anden weekend - fra 
bargæster går jeg ud fra. Det oplever jeg mere som en kultur/social norm, der skal ændres. Ikke 
noget der skal bekæmpes ved at begrænse tilladelser til udskænkning. Lav en awareness-
kampagne om, hvordan man ikke sviner i nattelivet. 

• nej 
• Det bør være muligt at sætte flere krydser ved hvilket erhverv man har. Vi oplever mange gener af 

cykler, der er parkeret, så man ikke kan komme forbi på fortorvet. 
• Fejl i antal år med bopæl i bydelen. Der står 1-20 år, jeg har opfattet det som 11-20 år. 
• Nej 
• Det ville være skønt, hvis udendørs servering lukkede kl 21. 
• Der må gerne være et varieret natteliv (dog ikke for dominerende) men synes klientellet ofte er 

ubehageligt. Synes ikke nattelivet i indre by føles trygt 
• Nej! 
• Kvaliteten skal være i orden fra renholdelse til service og indholdet af kulturtilbudene 
• En for stor del af natteliv udbuddet, både restauranter og caféer, er tilpasset turister og ekskluderer 

lokale gennem høje priser, tilpasset international smag og insisterende på at kommunikere på 
dårligt amerikansk engelsk. Et bedre natteliv i indre by ville bero på en begrænsning af turismen. 

• Kun en gentagelse - dejligt hvis nattelivet i byen tiltrak et voksent publikum, - og man kunne lave 
“øer” af natteliv for de mere højtråbende i bydele - hvor der ikke var beboelse. 

• KBH kan slå sig op på “dogme” - tilbage i tiden Tryghed / ro / alkoholfrie zoner 
• Generne i nattelivet samt udeservering har fået ekstreme beføjelser i København og især i Indre By, 

som ikke var tilfældet for f.eks. 20 år siden. Det er ikke et argument, at man må acceptere den 
ekstreme udvikling af bevillinger og et sindsygt, støjende natteliv, samt intensiveringen af 
udeservering, fordi man bor i hovedstaden. Den form for argument bruges aggressivt mod 
Københavns borgere. Det er en by som andre, hvor man bliver født, vokser op, og bor i 
generationer. København skal ikke prostitueres for den laveste fællesnævner. København er blevet 
så ussel, og gjort til et slaraffenland, hvor nattelivet, og inklusiv turister tror, at de ejer stedet, og 
ingen respekt har for os Københavnere. Ubehøvlede, selvoptagede og respektløse turister får svar 
på tiltale. 

• Der er fejl i jeres skema! Fik ikke lov at udfylde mit gadenavn bl.a. 
• Der er generelt for mange turister i København 
• Det største problem er svineriet efter fest i gaden eller mere eller mindre fulde der skal videre. Folk 

der hygger sig på udendørs café/restaurant larmer sjældent 



• Problemet her i Frederiksstaden er ikke nattelivet, men de mange turister (alt for mange). Jeg ville 
ønske at kommunen ville lave forbud mod privat udlejning og krydstogtskibe. 

• Meget ødelæggende for beboere nattesøvn ødelagt kan ikke åbnevinduer for støj svineri i gaderne 
fulde skrald etc 

• Kommunen bør overholde lokalplanerne og ikke udstede tilladelser til restauranter med åbningstid 
til efter midnat i baggårde, hvor der i øvrigt udelukkende er beboelseslejligheder med beboere, der 
skal have deres nttesøvn. 

• Gaderne i mit kvarter er møgbeskidte, der er skrald i rendestenene og omkring udeserveringerne. 
Cigaretskodder, glasskår o.l. Sidegaderne til Store Kongensgade trænger til en større indsat med 
jævnlig rengøring. Bør højprioriteres! 

• Lad være med at prioritere nattelivet i den grad (i et forsøg på at tiltrække turister). Genskabt 
noget kultur og diversitet ved at regulere butiks livet. Færre flagskibsbutikker og især tomme 
butikslokaler. 

• Nattilladelser til klubber indeni beboelsesejendomme, med høj musik indtil den lyse morgen (eller 
den sene nat på søn- og hverdage), er fuldstændig vanvittigt og burde være ulovligt, jævnfør de 
velkendte stærkt negative effekter af dårlig nattesøvn og lydstress på beboernes helbred. Som 
minimum må stilles skrappe krav til officielle lydmålinger i sådanne ejendomme og til moderne 
lydisolering på klubejers bekostning. 

• I alle storbyer i hele verden, kommer der mere og mere natteliv og larm - bla. fordi vi bliver flere 
og flere. For nogle år siden var det med til at gøre storbyen mere spændende og attraktiv. Det har 
ændret sig. Da roligt natteliv bliver mere og mere sjældent, er det også blevet mere attraktivt. Et 
roligt natteliv vil gøre byen meget mere attraktiv. Og fordi det bluver mete efterspurgt ig sjældent, 
vil det tiltrække kommende fastboende og turister. 

• Jeg oplever betydelige gener ved det nuværende natteliv i indre by, særligt fra barer og diskoteker, 
og at Københavns Kommune ikke tager generne alvorligt. Det er trist og bidrager til politikerlede. 

• Nej 
• Hensynsløs kørsel og generelt kørsel fra biler uden er egentligt ærinde være der gøres noget ved. 
• Jeg mener at 5 bevlling til værshuse i etageejendomme bør afskaffes med mindre at ejendommen 

bliver hørt. 
• turistlivet er langt værre end nattelivet jeg hader turistlobbyisterne forbyd cruiseskibe og 

turistbusser Så kan man til gengæld godt bygge 50 nye diskoteker på kongens nytorv hvis det 
skulle være 

• Måske relevant at spørge til den bygning man bor i om der er god lydisolering. Hvor man tidligere 
har boet, og om det var mindre/mere støj? Tænker det er meget relevant om man har små børn, 
om man ville ønske man kunne benytte nattelivet mere, men at man ikke kan pga. små børn. 
Skemaet er for langt... 

• Der er brug for en langt mere effektiv regulering og håndhævelse af støj- og lugtgenerne. Og der 
mangler især mere effektive sanktionsmuligheder i forbindelse med overtrædelser. F.eks. 
inddragelse af bevillinger i forbindelse med gentagne overtrædelser. Udsigten til at kunne miste 
deres bevilling er det eneste indehaverne vil have respekt for. Så længe de bare kan slippe med en 
påtale uden at bevillingen er i fare, vil vi desværre aldrig få problemet løst. Og kommunen vil 
fortsætte med at vægte Horesta og deres medlemmers interesser højere end beboernes ve og vel. 

• Spørgeskemaet kunne ikke registrere, at jeg bor i Olfert Fischersgade, hvorfor jeg har svaret, at jeg 
ikke ville oplyse for at komme videre. Det samme gjorde jeg, da jeg trods at have oplyst at jeg bor 
alene blev bedt om at oplyse, hvem jeg bor med 

• Fejl i ?Spørgsmålet om man bor alene, skal man alligevel svare på hvem man bor med 
• Jeg vil forslå der etableres moderne club-zoner til nattelivet for voksne væk fra IndreBy f.eks. på 

Papirøen eller i Nordhavnstippen eller lignende, hvor det ikke generer nogen - med gratis metro 
eller gratis partybusser fra Hovedbanegården torsdag, fredag og lørdag kl.23-06. Gør Indreby mere 
stille og mindre klam efter kl.24. Jeg vil også foreslå der etableres udensdørs mødesteder med 
aktiviteter; skate- eller skøjte disko, sodavandsdisko, foodtrucks osv. for unge i flere bydele, men 
væk fra centrum med personale der er standby, hvis de unge får brug for hjælp til noget - om 
aftenen /natten, når ungeværkene er lukket. 

• TAK fordi I bruger jeres frivillige tid til at arbejde med denne vigtige sag. 
• Definitionen af 'natteliv' (de forskellige tidsrum) bør stå i indledningen. 
• Jeg savner retssikkerhed som beboer. KK udsteder tilladelse til f.eks udeservering /aften. Når der så 

er støj er det en politisag og ikke længere KK's ansvar. Der er altså ingen konsekvens for KK ved at 
give tilladelser. Støjvagten fungere, når der er støj indefra og ud af vinduer, men kun Fredag og 
Lørdag. Desværre er Torsdag, også tit aftenener med udeliv. 

• Det var helt latterligt at man begyndte at dele en masse 5-bevillinger ud i Indre by - Det gav et alt 
for stort pres - Og slog nattelivet ihjel i andre dele af byen (Park på Østerbro f.eks) Dobbelt idiotisk 



• Der findes særligt belastede steder med koncentration af værtshuse, udeservering og andre 
støjende aktiviteter ex. pladsen ved medborgerhuset, Banqueråt og om morgenen nu Riviera, 
Bibendum. I hele gaden blokerer udeserveringen fortovet, hvor der ikke er en lille plads som f.eks. 
er gældende for La Fiorita. Dertil følger der cykler med gæsterne, som i stor stil blokerer for fortove 
til stor gene for os, der skal gå på dem. 

• - Fjern udeservering fra fortovene - hold støj væk fra beboelse, omkrans evt med støjdæmpning, fx 
tag som i jorchs passage - gadestøj = alle barer indenfor 100 meter mister nattilladelsen i et år - 
Danmark har alligevel lortevejr, så lav indendørs offentlige steder folk kan være 

• Jeg synes at det er lidt strengt at spørge om jeg ønsker mindre natteliv i min bydel, når svaret er 
både/og.. Jeg ønsker et _andet_ natteliv.. Et som bidrager, og ikke som Rekom-lignende 
virksomheder i Vestergade og Gothersgade, der bare ødelægger … stemningen, hjerneceller, 
almindelige menneskers muligheder for at bo der, etc.. 

• Nej 
• 0 
• Når man svarer man er enlig hvorfor skal man så svare på at man bor sammen med …… alternativt 

at man ikke ønsker at oplyse det!? 
• Jeg har ingen forståelse for hvorfor der skal ligge så mange klubber/barer /stripklubber på så lille et 

område som i Middelalderbyen, der i den grad bliver hærget og ødelagt, og samtidig skal fremstå 
som en af de smukkeste og ældst bevarede bydele, hver evige eneste dag er der så mange knuste 
glas, cigaretskodder, pizzabakker, bræk m.m., der ofte først blive delvist fjernet op ad dagen. Indre 
by er desværre blevet et ulækkert sted at opholde sig. 

• Store events/ arrangementer bør afholdes på steder hvor der ikke er beboelse. 
• Det er synd hvis indre by bliver partyzone og dermed ikke beboelig for en almindelig befolkning 
• Ingen gener her på kanten af Østerbro 
• Støjen fra nattelivet i Nansensgade er passende 
• Der var en fejl: jeg satte kryds ved bor alene, og i næste spørgsmål blev jeg spurgt hvem jeg bor 

sammen med. Jeg måtte vælge Ønsker ikke at svare for at komme videre. 
• Det er dejligt med liv i byen og jeg så gerne mere udendørsservering på restauranter. Folk der 

spiser er ikke til gene 
• Udviklinger går i retning af for mange skilte, INGEN cyklister respekterer skilte og mange biler gør 

heller ikke, specielt i gågaderne. Når alle gader er ensrettede, p-pladser forsvundet og al indkørsel 
forbudt respekterer ingen det til sidst. Tænk over det. 

• Forbyd gerne terrassevarmere - tænk på klimaet. Jeg kan godt lide udeservering, men det skal ikke 
være efter kl. 23:30 af hensyn til beboerne. Gør lige som i Helsingør -- forbyd udskænkning af 
alkohol til de mindreårige på cafeer og diskoteker - giv større bøder til restauratørerne Jeg synes 
også, at man kan stille krav til møblement ved udendørsservering - ingen grimme rattanstole og 
røde fleecetæpper! 

• Trods nær Gothersgades leben høres ikke så meget der hvor jeg bor 
• Arbejdermuseets udeservering og Botanisk have, der fester i drivhusene - partibusser, der holder 

midt imellem er virkelig slemt,når det er sent. 
• HVORFOR spørger i hvem man bor sammen med, når man har oplyst at man bor alene? 
• Begivenheder og støj og larm er værst om sommeren hvor man har åbne vinduer. 
• nej 
• Flyt festgaderne ud af city men nær gode offentlige transportmidler. Fx lufthavnen hvor der er 

masser af støj i forvejen 
• Spred nattelivet ud i hele byen, så alle steder er stemningsfulde men også uden for mange gener 
• Synes byer som London og Paris er rare også med lukketider - og synes byer som Prag er skøn men 

en skam med druk turister - håber ikke København bliver sådan. For mig gør det ikke noget byen 
lukker ved 00.00 - 01.00 tiden og så de steder der stadig er åbne ikke larmer. Og genialt med 
Kødbyen. Generelt er det skønt med udeservering. 

• Man bør ikke flytte til indre by hvis man ikke ønsker larm om natten fra diskoteker og barer. 
• Som det fremgår af mine svar, ønsker jeg IKKE en stigning i de støjgener mv som nattelivet 

medfører - snarere en reduktion, så bydelen tager hensyn til at der bor mennesker. 
• Jeres fokus på natteliv er forfejlet. De evindelige løb- og sportsarrangementer (marathon, 

halvmarathon, triatlon etc.) og de mange fodboldkampe er langt større gene end det almindelige 
natteliv. Hold de store diskoteker og klubber ude af beboelsesområderne og lad barer, restauranter 
etc. finde sit naturlige leje med aften, ude og natservering. 

• Nej 
• Vi skal passe på, at byen ikke affolkes pga det stadigt voksende antal hoteller og lejligheder, der 

anvendes til BnB. Der skal stadig være plads til os faste beboere 



• Natteliv er meget bredt her i undersøgelsen. Jeg plejer ikke at kalde en biograftur for natte liv, men 
OK Der er langt til et natdiskotek 

• Det er vigtigt, at vi ikke dræber det, der gør København levende og skæv. Vi vil ikke have en 
hovedstad såsom Stockholm, hvor folk ikke benytter byen udover arbejde og bolig. 

• Spørgsmålene virker tendetiøse i retning af et resultat, der siger: Københavnerne ønsker et natteliv, 
og hælder mod mere natteliv. Min anke er, at det gør byen mindre holdbar at bp i. Utrygheden er 
hele tiden nærværende og det er ikke rimeligt at indre by skal bære så stort et tryk af støj, misbrug 
og kriminalitet, der følger med nattelivet 

• Jeg ville ønske at københavn summede af liv 8g ikke blev reguleret ned under gulvvrædderne. Det 
er gået for vidt efter min mening og har lagt sjælen på is. 

• - Fordi man bor i byen er det ikke ensbetydende med, at man skal synes om og acceptere en hver 
udvikling. - Man bør kigge på områder, som er mindre befolket, man bør finde områder, hvor der 
måske kun er kontor - måske noget her kunne blive klub - uden gener for andre. - 
Udendøresservering er skønt. Året rundt dog ofte forbundet med noget miljøsvineri(!) Der bør ikke 
tillades flere sene udendørsserveringer -så vel som meget tidlige (er der regler for det?)! Men ellers, 
hvem/så mange der har lyst at tilbyde og kun hyggeligt :) 

• please ikke flere sene bevillinger 
• Der er mget forskel på hvilke typer genere natteliv laver. bare med shorts og grimme lukkede 

faceder er noget helt andet end små coktailbarer. og efterlysningen af diskoteker går på steder at 
danse - ikke drikke vodka ved borde... 

• Der mangler fokus på de nattelivsgener som kommer af udlejning af lejligheder til AirBnB og lign. 
Lejere af AirBnB er ofte i Party stemning på hverdage og kan være til stor gene for almindelige 
borgere som skal på arbejde. Det er også vigtigt at fokusere på at byen ikke bliver en "temapark" 
tilpasset gæster/turister's fornøjelsesbehov. Beboerne har behov for butikker som sælger 
dagligvarer og almindelige serviceydelser - ikke kun underholdning og dyr mad - som det ser ud til 
at være tendensen i det seneste årti. 

• Jeg tror, der er stor forskel på områder indenfor Indre By. Frederiksstaden er meget hyggelig og 
rolig men stadig med mange tilbud. 

• Forurenende busser og turistbåde bør ikke benytte diesel! 
• Restaurationslivet i KBH er helt afgørende for at en hovedstad har en puls man kan være bekendt 

at invitere venner og gæster med ud i. Caféer, restauranter, spillesteder, events, vinbarer, 
natklubber, ikoniske værtshuse og hyggelige barer er bare en stor sammenblanding af 
sammenhængende gode oplevelser som skaber frirum i en ellers travl hverdag, de sameksistere 
fordi man ofte bruger dem i sammenhæng på en dag/aften når man nyder sin weekend eller ferie. 
Jeg er generelt glad for at bo i KBH specielt fordi alt er så tæt på, det er trygt og rart at færdes i 
byen. 

• Hvorfor passer I ikke på beboerne, i stedet for udefrakommende. Hvorfor skal vi have dårlige vilkår, 
hvor turister får bedre vilkår. Hvorfor lukker i indre by af for biler og ikke andre bydele. Igen 
forskelsbehandling 

• Helt fint med byliv og udeservering, men med måde. Det er vigtigt at bevare beboelsen i Indre 
By/Middelalderbyen, inkl. børnefamilier, og det kræver nattero. Derfor max. 1 bar pr. 
gadestrækning, så der ikke sker "opmarchering" af nattelivsgæster. Liv og mangfoldighed i Indre By 
skabes i høj grad af de små erhverv og beboere, og uden aktivitet om dagen bliver turisterne væk. 
Bargader er ganske døde om dagen. 

• Vores del af Fredericiagade (mellem Bredgade og Amaliegade) er usædvanlig stille sammenlignet 
med Lille Strandstræde/Nyhavnkvarteret, hvor vi boede tidligere. Vi flyttede, fordi det efterhånden 
er næsten ubærligt at komme ud på gaden omkring Nyhavn pga turister og - om aftenen - 
festberusede danskere. 

• Der er meget larm i Indre by, og det er blevet værre med flere nattebevillinger. Det er dog til at 
leve med, hvis beværtninger lukkede tidligere i stedet for kl. 5 om morgenen. Ud over larm fra 
beværtningerne er der megen larm fra biltrafik, især omkring beværtningerne, midt om natten. 

• Måske folk generelt skulle lære at være mere opmærksomme på at de støjer, i stedet for at 
holdningen er, at bryder du dig ikke om at vi laver larm i en by sen aften / nat så flyt. Men det er 
faktisk os der bor og arbejder i byen der skal komme i første række. 

• Uklart i begyndelsen af spørgeskema, at I kun spurgte ind til nattelivet. Fx udeservering i nattelivet. 
I spurgte ikke ind til brug af udeservering i dagtimer (hvad jeg først troede), måske mange andre 
svarer forkert her? 

• Skemaet har mange spørgsmål, der kan misforstås. Hvad betyder det at styrke og udvikle natteliv? 
Hvorfor er "bodeger og værtshuse" og "cafeer og restauranter" i samme kategori, da de er 
forskellige med hvert deres publikum? Hvor mange gener skal man i spørgeskemaets definition 



have, før det er for mange gener for en storby? Hvorfor er der ikke mere fokus på balance? således 
at Indre By ikke har de fleste barer og andre bydele har flere lokale steder. 

• Clean up Gothergade and Adelsgade more. Do not allow more nightclubs. Also - a stripclub in 
Gothergade? Really? This is 2025, not 1974. 

• Stop den jyske drukkultur. Stop togene fra Vestegnen med utilpassede unge. 
• Dejligt I vil gøre noget ved larm, støj og møg fra nattelivet! 
• Bevar København som en hovedstad og ikke en søvnig provinsby. Det gælder natteliv, såvel som 

biler i Kbh. 
• Nattelivet i vores gade er eksploderet i de ca. 15 år vi har boet i Vendersgade. Natteliv i Kbh er 

forståeligt, men gaden er forvandlet til "bargade" med skrigende unge og fulde mennesker. Ikke ok. 
Et problem mange har i indre by. Hvis man ønsker at lave nattelivsområder med masser af barer 
ect. skal det være områder hvor det ikke generer beboerne. 

• Der er stort set intet natteliv - så ingen gener - hvor jeg bor. Det sker, at jeg går gennem andre 
bydele og oplever nattelivet der. 

• Jeg øver mig på at være en gl. dame 
• Meget mere udeservering, meget gerne udover fortov, kørebane 
• Ønsker mere kontrol og tjek af søpavillonen og området omkring , da der er utrolig beskidt da de 

unge der kommer der bare smider affald og ikke i skraldespandene. Desuden smider de ogsà alt 
muligt i søen samt at de ikke respektere at det er folk som gerne vil have fred og ro. Desuden 
larmer de meget og tager ikke hensyn 

• For mange turister, som ikke har respekt for, at der er beboere i Indre By 
• NatteLivet bør være trygt og godt at færdes i. Der er lavet gode initiativer med at spærre 

vestergade for biler i i weekenden aften nat. Steder der tiltrækker voldskriminalitet bør have 
inddraget deres bevilling.... Det gode positive natte liv skal proiriteres. Fastfood kæderne skal selv 
betale for deres svineri!!!! 

• Begrænse høj hastigheds mulighed Overalt som i Gothersgade med bump og 40km Hindrer 
vanvidskørsel! 

• Spørgsmål om jeg bor alene og derefter skal jeg svare på hvem jeg bor sammen med? Svarede jeg 
bor alene og vil ikke oplyse med hvem :) 

• Jeg syntes der skal skrue ned for aktiviteterne 
• Der bør ikke være larm udendørs efter kl. 24 
• Barer og værtshuse, klubber og diskoteker bær have et større ansvar for at sikre kunderne ikke 

larmer "flytter festen" ud på gaden efter udeservering en er lukket ned. Desuden bør de have og 
tage større ansvar for at gaden udenfor er ryddet nogenlunde op ved lukketid. Oprydning udenfor 
bør også være et krav til take-away steder og madbarer. 

• Manglede lide et spørgsmål om kønsidentiteten:) 
• København er en dejlig by og jeg har set en udvikling fra grå og kedelig med kun de brune 

værtshuse. Som ung søgte vi til hotellerne i byen for at gå på cafe, bar, diskotek. Sikke en 
udvikling. Jeg har glædet mig over alle de cafeer og restauranter som er åbnet. Og gør det stadig. 
Men der er opstået en alvorlig ubalance, hvor der fra politisk side prioriteres mere på natteliv og 
barejerne end på de borgere, som lever i byen, betaler skat og holde byen levende. Det må og skal 
ændres. Politikerne skal varetage borgernes interesser ikke barejernes. Borgerne i byen er 
tolerante, hårdføre og holder af København. De fleste ønsker ikke at lukke ned for natteliv, men de 
ønsker at det foregår på en anden måde. Ikke på den ' besærkeragtige måde' som tilfældet er i 
dag. Beviset er afrusnings bussen på Rådhuspladsen. Er det sådan en by vi ønsker? En by hvor vi 
facilitere at vores unge skal til udpumpning i en bus ! Det er så trist. 

• Mere udeservering 
• Det er en storby - og så er der natteliv. 
• Flyt de meget støjende events ud til en “party-ø”. Beboere i Københavns Indre by har ligeså meget 

ret til en nogenlunde rolig nat, som borgere alle andre steder i landet. Støjforurening er et 
undervurderet problem! 

• Mere synligt politi i gadelivet. 
• Husk på at København også skal være for københavnerne 
• Stop tivoliseringen af vores by - det er som om alt handler om at tiltrække turister og festdeltagere 

udenfra byen - i stedet for at være der for byens borgere. Alt er blevet laveste fællesnævner og 
grimt. Grimme salgsboder med Temu ragelse, kedelige madvogne der får tilladelse til at stå alle 
steder og klamme toilethuse på vores smukkeste plader osv. Jeg er virkelig ved at tro at kommunen 
hader sine borgere. Glæder mig til valget! 

• Party busserne er til stor gene og omgår bevillings reglerne. Indre bys druk kultur er med til at 
skræmme turister væk fra København. 

• Nej 



• Det energispild brugen af varmelamper i København medfører er ubærligt. Alene af den årsag bør vi 
begrænse udeservering. Vi befinder os på nordlige breddegrader, og så længe klimakrisen forskåner 
os for overophedning, så er det ikke en udeserveringsregion. Lad os sammen indse og acceptere 
det bitre faktum, at man ikke kan sidde udenfor og spise aftensmad i november i Danmark. Lad os 
rykke sammen indendørs og forbyde varmelampe-vanviddet! Og lad turisterne vide, at hvis de vil 
sidde udendørs hele natten på en beværtning, skal turen gå til Barcelona og ikke Nyhavn - her er 
koldt!. Lad os i stedet vise verden at vi er et bæredygtigt land, som kun ønsker bæredygtig turisme. 

• For meget støj og alt for beskidte gader 
• Nedprioter turistmål, turisterne kommer til indre by for at opleve københavnernes liv ikke andre 

turister 
• der er en fejl i spørgsmålet, bor du alene, jeg får derefter det opfølgende spørgsmål, hvem bor du 

sammen med. Jeg går ind for masser af forskellige aktiviteter i indre by og andre steder, men 
Københavns Kommune er virkeligt skandaløst dårlig til at rydde op og gøre rent. Det er ret 
beskæmmende som der ser ud her 

• Jeg bryder mig ikke om at gå gennem Gothersgade sent på aftenen. Som studerende boede jeg i 
middelalderbyen og husker det som et dejligt stille område om aftenen og natten. Det er vist ikke 
tilfældet længere. 

• Det er meget vigtigt, at den eksisterende politiske beslutning om, at der ikke gives nye 
natbevillinger i Indre by, fastholdes. Det er vigtigt at støjvagtordningen fastholdes og udvikles, så 
det sikres at støjgrænser de facto overholdelse. Støj om natten er den helt store gene i Indre by, så 
alt hvad der kan gøres for at minimere støjgener, er vigtig. 

• Det tager for lang tid at få ryddet op i gaderne efter natte aktiviteter eller store begivenheder samt i 
parker. Der er generelt ret beskidt og meget affald. 

• Vigtigt med god gadebelysning og synligt politi i aften- og nattelivet. 
• Man skal centrere det mere i områder uden for meget beboelse og mere samlet aks Kødbyen. 

Forbyde varelevering før 07. Lukke tidligere. 
• Jeg synes der skal være adgang til natteliv, men der skal også tages hensyn til, at vi er mange, der 

har helt normalt arbejde. Vi står op mellem 5-6 og har også brug for at kunne sove uforstyrret 
• Indre by bliver ubeboelig hvis politik kun fokuserer på at få flere turister og festglade gæster i byen. 
• Gothersgade er virkelig ubehagelig at færdes i om aftenen og nat fredag og lørdag især om 

sommeren hvor der er så mange sanseløst berusede og påvirkede unge og der er en dårlig 
stemning i gaden 

• Når jeg besøger storbyer som fx Rom og Budapest, oplever jeg ofte køer foran natklubberne og 
grupper foran barerne, men ingen råbende mennesker, ingen smadrede flasker eller affald på 
gaderne. Der er skiltning om at tage hensyn til beboerne og andre forretningsdrivende samt synlige 
vagter/politi. Det lader til at kunne lade sig gøre, at skabe et respektfuldt og civiliseret natteliv i 
disse storbyer. Det burde også kunne lade sig gøre i København. 

• Flere af mine naboer flytter fra indre By, på grund af Larm, vold, affald og Utryghed på gaden efter 
klokken 10. Eller på grund af at turister , og især BNB , der affolker indre by for københavnere og 
det oprindelige byliv. 

• Nyhavn og Gothersgade er voldsomme. 
• Stop yderligere udeserveringer i Indre By. Stop natbevillinger i Indre By. Stop muskelbil-kørsel. 

Stop hop-on-hop-off busser i Indre By. Stop Partybusser i Indre By. 
• ingen yderligere kommentarer 
• Generne er taget til. Speciel om sommeren. Uro og larm hver weekend. Det virker ikke som om der 

er nogen kontrol. 
• Kommunen tager ingen hensyn til Beboerne i Middelalderbyen og Indre By. Festfolket og 

erhvervslivet prioriteres højere, og ingen på rådhuset tør ændre på forholdene, hvilket både er 
skræmmende og trist. Bydelen ender som en kulisse skabt til underholdningsindustrien og 
nattelivskoncerner. Uegnet til beboelse pga. støjende adfærd, ureguleret udeservering og uhumske 
gader. Der er natteravne og politi til at skabe tryghed for nattelivets gæster. Tryghedsvagterne, der 
skulle stoppe høj musik, urinering, dæmpe støj mm til fordel for beboerne. De hedder nu 
natteværter og tager sig også kun af nattelivsgæsterne. Beboerne er blevet taget ved næsen - igen! 

• Når i spørger om hvor mange man bor, og svaret er alene. Hvorfor kommer der så et spørgsmål om 
med hvem. 

• Der sker i øjeblikket en tivolisering af Københavns Indre By og særligt Middelalderbyen. 
Hovedparten af værtshusene og natklubberne ligger i Middelalderbyen, som kun er 1 km2 stor. 
Endvidere er der alt for mange værtshuse/natklubber, som ejes af koncerner o.lign., som er meget 
gominerende, og som ikke engang har placeret hele indtjeningen i udelandske skattely 

• Badezonen i Havnegade er det bedste både om dagen og om aftenen. 



• Udeservering er skønt. Natteliv er godt. De ulovlige aktiviteter og gener der konstant er i spil, er 
dog lige til at rive håret ud af hovedbunden af. Opmærksomhedskampagne om, at folk bor her 
kunne hjælpe. Hvis I også kunne få folk til at brække sig/pisse på gaden, og ikke i porte eller på 
trapper, så kunne det også være vildt fedt. Folk opfører sig i gaderne som om, at det er et tivoli der 
eksisterer for dem. 

• Det store problem med nattelivet i Kbh. er, at der bliver smidt store mængder affald i gaderne. 
Skrald fra indtag af fast food og alkohol (glasskår mv.), samt cigaretskod flyder på gaden i mit 
kvarter. Kommunen burde opprioritere renholdelse i det offentlige rum. 

• Der bliver gjort ALT for lidt for at mindske gener. Giv bøder til urinerende mennesker, luk alt kl.24 
hvis der er beboelse, og send folk til kødbyen og Refshaleøen, det er alligevel folk ude fra byen, 
som tager ind til fest. De kan lige så godt tage til et område uden beboelse, hvor alt sker, ligesom i 
mange andre byer. Kbh bør løfte sig op som en ren by, hvor nervesystemet kommer i ro. DET får 
folk mere og mere brug for!! Ikke at råbe og brække sig ud over nogle af de smukkeste gamle huse 
i Danmark. Det er for lavt, og virkelig trist at se på. Fokuser på byens smukke sjæl, som giver 
visdom og æstetik, ikke fadøl og mdma. 

• Hvis København gerne vil have, at der fortsat skal bo børn, unge og gamle i byen og at der bor folk 
med gode indkomster, som bidrager med skattekroner m.m., så er det nødvendigt, at de 
nattelivsgener, der følger med at bo i en storby er RIMELIGE og at urimelige nattelivsgener bliver 
stoppet. Min oplevelse er, at nattelivsgenerne i nogle dele af byen, f.eks. omkring Gothersgade og 
på Islands Brygge, har taget overhånd. Det samme gælder også for det støt stigende antal af 
festivaler med høj musik. Det er fint, at København er en levende og livlig by med et godt natteliv, 
så længe det også er muligt at leve her og at overnatte her som turist. København kunne med 
fordel kigge mod andre storbyer som Rom, Berlin osv. i forhold til niveauet af støj, fest-affald osv. 

• Spørgeskemaet ikke specielt prof. Svarkstegorier "ved ikke" og " ikke relevant" findes ikke ved alle 
spørgsmål. Alle respondenter kender næppe alle byen bydele og deres grænser. 

• Vestergade Gothersgade Sådan skal man ikke gøre 
• Jeg er generelt meget glad for udbudet af barer/værtshuse i København og syntes heller ikke at der 

skal være færre af disse. Den største gene er fulde mennesker på gaden. Jeg tror især at det vil 
have en positiv effekt at mindske lettilgængelig alkohol fra kiosker og derfor opfordre folk til at tage 
på en bar under ordnede forhold i stedet for at opholde sig på gaden. 

• Der er for mange varmelamper ved udeservering (energispild) 
• der bør fastsættes krav til skiltning Gammel Torv ligner Sunny Beach godt at isboden på Frue Plads 

er lukket 
• Der er fejl i svar mulighed vedr hvor længe du har boet i bydelen... 
• Jeg er glad for at bo i en by hvor jeg hver dag har mulighed for at deltage i forskellige 

arrangementer, primært standup og sportsbegivenheder. Vi nyder at bruge byen og det meget 
brede restaurationsliv hvor man kan vælge mellem en pastaret og en meget fin restaurant, masser 
af oplevelser på hyggelige barer hvor stemningen er i top. København er på det område en super by 

• Kommunen bør samarbejde mere med politiet og andre myndigheder omkring tiltag, skiltning mm, 
der stopper de mange biler uden ærinde i indre by i nattelivet. Biller der kører for stærkt. Jeg og 
mine naboer har været tæt på at blive påkørt. 

• Jeg har ikke tal på, hvor mange gange jeg har svaret på lignende spørgeskemaer. Nu svarer jeg for 
sidste gang, uden håb om at noget bliver ændret. Har netop solgt min lejlighed i Indre By. Jeg 
elsker den lejlighed, men det er umuligt at bo der. Og jeg elsker liv og byliv, med alt hvad det 
indebærer, men man skal altså kunne sove om natten, bare en gang imellem. Jeg ville ønske, I 
snart ville gøre noget aktivt, så det stadig er attraktivt at bo i Indre By - byen bliver jo ikke mindre 
skøn af, at der også er mulighed for nattesøvn - i stedet for at sende disse enslydende 
spørgeskemaer ud, det føles som en evig båndsløfte af dem, jeg kan lytte til hver eneste nat i mit 
soveværelse. 

• Meget svineri efter natteliv Meget støj efter natteliv Utryghed for ældre 
• Nattelivet i Gothersgade området medfører mange gener. Det er en stor latrin. Det burde være et 

krav, at der er nok fungerende toiletter, inden en beværtning kan åbne. Måske kommunen skulle 
genindføre pisoarer. Det er meget utrygt, at der helt åbent handles 

• Forbyd elektronisk forstærket musik i gadebilledet inkl gademusikanter - meget generende 
• Det var svært at vurdere om I mener koncerter med klassisk musik skulle under kultur eller 

koncerter - men det er jo en koncert. 
• Forbud mod udendørs rygning og forbud mod at sælge alkohol i butikker i nattelivs zonerne om 

aftenen 
• Hold det løbende under kontrol 
• nattelivet har taget overhånd! 



• Jeg har boet i udlandet, hvor vi gik tidligere ud og tidligere hjem, da barerne lukkede kl 24. At flytte 
åbningstiderne tilbage mod midnat bevirker at folk går tidligere ud og har færre “tømmermænd” 
næste dag. Der vil også være færre skader og vold. 

• Pas på København og indre by - der er AL FOR MANGE Turister og hoteller. Hvis vi skal være en 
grøn by må vi også kræve at vores turister er grønne rejsende. Kom nu i gang kloden sveder og vi 
ender med at drukne. 

• Den største gene i København er nybyggeri og at byen bliver mere og mere overfyldt. Det er de for 
mange mennesker og turister der skaber de store gener i nattelivet + et voksende manglende 
hensyn til fællesskabet og de behov andre mennesker og naturen har ift. nattero, rene omgivelser 
osv. 

• x 
• Liv på gaderne både dag og nat er et naturligt vilkår i en by som København, men der skal være 

plads til alle, inkl dem der bor der og har en dagligdag. Byen skal ikke udvikle sig til en uautentisk 
festkulisse! 

• Respekt for at vi har børn der skal i skole og selv passe et job. “Nattelivet” burde have pligt til at 
passe bedre på byen herunder oprydning. 

• - 
• madudbringningsscootere på travle nattelivsdage bør være elektriske 
• Nej 
• for mit vedkommende er det højttalerstøjen, der er et problem. den slags støj skal væk fra det 

offentlig rum. Skal begrænses til discoteker, og særlige haller (Royal Arena) .. jazzfestivalen om 
sommeren er ikke så problemfyldt. .. mere levende musik (uden forstærkning): og så mangler der 
ordentlige, offentlige toiletter, de "små", arkitekttegnede pavillioner er utilstrækkelige, og ofte ude 
af drift. Og pissoiret på Nikolaj Pl stinker langt væk, og er LUKKET i vinterperioden, jamen ? ... 
Københavns Kommune i en nøddeskal ! :-/ 

Samlet status 

 


